
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
18 mars 2019 KS-2018/2756 1 (46) 

 

 

 

   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige  
   

Sammanträdesdag  18 mars 2019  
   

Tid Klockan 17:00 – 20.45  
   

Plats Sessionssalen i kommunalhuset.  
   

Beslutande Se bifogade uppropslistor  
   

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Linda von Fircks (M), Cecilia Sundberg (M), Tomas Selin (C), Lars-Göran 
Sander (C), Petra Nilsson (L), Gorges Barkho (KD), Pia Berkman (KD), Emil 
Holmlund (DP), Marcus Jillehed (DP), Marzieh Amiri (S), Tomas Henriksson (S) 
(lämnar 20.30), Ulla Olsson Engström (V), Malena Karanovic (KD), Rolf 
Lindberg (KD) 

 
Utses att justera Erling Karlsson (S) och Karl Henriksson (KD) 

   
Justeringens tid Måndag 25 mars 2019 Paragrafer  1- 28  

   
Underskrifter   

 Ester Andréasson  
 Sekreterare 

 

 

 Erik Ottoson  
 Ordförande 

 

 

 Erling Karlsson Karl Henriksson 
 Justerare 

 

Justerare 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen.  
 
Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande 
kommunala föreskrifter:  
 
-Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun – HKF 
9000 
-Revidering av reglemente för intern kontroll – HKF 9410 
 
 

 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 18 mars 2019 

Protokollet har justerats den  25 mars 2019 

Anslaget sattes upp den 26 mars 2019 

Anslaget tas ner den 17 april 2019 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  16 april 2019 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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Uppropslista 2019-03-18 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S) Samtliga Marie Fors (S) 

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V)   

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M) §1-6 Anländer 17.25. Peter Höög (M) 

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP) §14-28 Går 19.45. Åke Wickberg (MP) 

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S) §1-13 Anländer 18.15. Göran Hallberg (S) 

15. Erik Ottoson (M)   

16. Dennis Åström Ullström (KD)   

17. Niklas Bougt (V)   

18. Michaela Lööf (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M) §15-28 Går 19.45 Peter Höög (M)  

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L) §14-28 Går 19.45 Chris Smith (L) 

25. Shewen Nysmed (S) Samtliga Sara Holmgren (S) 

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V)   

30. Aza Cheragwandi (S) Samtliga Anders Ferbe (S) 

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2019-03-18 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD)   

33. Henrik Boltenstål (M) Samtliga Patrick Rahm (M) 

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M)   

36. Claes Thim (S)   

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Johanna Bergman (M) Samtliga Claes-Johan Bonde (M) 

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M)   

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP) Samtliga Barbro Lind (MP) 

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (SD) .   

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V) §15-28 Går 19.45 Aysegül Balci (V) 

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP)   

55. Cem Delen (L)    

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga Runar Finnman (SD) 

59. Nicolas Holst (M) §1-13 Anländer 18.30 Erik Uddén (M) 

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Annelie Rogmalm (C)   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 1   
    
Diarienummer KS-2019/161.901    

 
 
 

Anmälan av ny ledamot och ny ersättare i kommunfullmäktige
  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Ordföranden anmäler från Länsstyrelsen inkomna protokoll med följande innehåll: 

 
• Dennis Åström Ullström (KD) är ny ledamot i fullmäktige efter Stephanie 

Hansson, för tiden till och med den 14 oktober 2022. 
 

• Pia Berkman (KD) är ny ersättare i fullmäktige efter Dennis Åström Ullström, 
för tiden till och med den 14 oktober 2022. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande fråga lämnats in till kommunfullmäktige: 

• Fråga från Fredrik Fjällström (S) till vård- och omsorgsnämndens ordförande 
Karl Henriksson (KD) om arbetsförhållanden i hemtjänsten, se bilaga 2.1 till 
detta protokoll.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser att frågan är besvarad. 

 
Sammanfattning 
 
Svar på fråga ställd av Fredrik Fjällström (S) till vård- och omsorgsnämndens 
ordförande Karl Henriksson (KD) om arbetsförhållanden i hemtjänsten, se 
bilaga 2.1 till detta protokoll.   
 
Som svar på frågan ställd av Fredrik Fjällström (S) anför vård- och 
omsorgsnämndens ordförande Karl Henriksson (KD) följande: 
 
Herr ordförande, 
 
Jag har fått en fråga från Fredrik Fjällström med anledning av en artikel i tidningen 
Arbetet om ett hemtjänstföretag i Stockholms stad, Enklare Vardag, som enligt 
tidningen har närmast slavliknande arbetsförhållanden för sina anställda. Fredrik 
Fjällströms fråga lyder: ”Finns det tillräckliga rutiner för att säkerställa att 
arbetsmiljön och arbetsvillkoren för personalen i hemtjänsten är bra, oavsett 
utförare?” 
 
För det första vill jag vara tydlig med att det aktuella företaget inte finns i Huddinge 
kommun. I Huddinges valfrihetssystem i hemtjänsten ställer vi höga och tydligt 
uppföljbara krav på hemtjänstutförarna. Det innebär att vi säger nej till många företag 
som inte lever upp till kraven. Ett av de krav vi ställer gäller arbetsrättsliga villkor, 
där kravet är att hemtjänstutförarna ska ha arbetsvillkor som motsvarar 
kollektivavtalets villkor rörande lön, semester och arbetstider. Enligt svensk och 
europeisk lagstiftning får vi inte ställa krav på kollektivavtal men utifrån den 
överenskommelse som mitt parti Kristdemokraterna slöt med regeringen under förra 
mandatperioden finns det nu möjlighet att ställa dessa specifika krav och då har vi i 
kommunen också valt att göra det. I kommunens regelbundna uppföljning av 
hemtjänstutförarnas verksamhet är det också något som vi följer upp. När det gäller 
de företeelser som beskrivs i artikeln som föranlett frågan så framstår det som att 
företaget i fråga medvetet har valt att fuska och ljuga för att dölja avsiktliga 
missförhållanden. Om något sådant skulle uppdagas vid en uppföljning av en 
hemtjänstutförare i Huddinge skulle utförarens rätt att bedriva hemtjänst i Huddinge 
omedelbart dras in. Ett sådant beteende kan inte på något sätt accepteras. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 3   
    
    
 

 
Med det vill jag tydligt svara ja på den ställda frågan. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Karl Henriksson (KD) gett sitt svar på frågan yttrar sig Fredrik Fjällström 
(S), och replikskifte följer. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 4   
    
    
 

 
 

Information från kommunrevisionen   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det vid dagens sammanträde ej föreligger någon 
information från kommunrevisionen. 

 
 
 
 

 

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  10 (46) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 5   
    
Diarienummer KS-2018/1503.728    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden och 
äldreomsorgsnämnden enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen 
(ej verkställda gynnande beslut om bistånd) 2018  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det vid dagens sammanträde ej föreligger 
statistikrapporter från socialnämnden och äldreomsorgsnämnden. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 6   
    
Diarienummer KS-2015/892.354    
 

 
 

Anmoda Trafikverket att ta bort nedklottrade plexiglas på 
järnvägsövergången över Österleden vid infarten till Östra 
Skogås – svar på medborgarförslag väckt av Leif Arne 
Ljungqvist  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 6 
februari 2019, anses medborgarförslaget vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
Den 11 maj 2015 inkom ett medborgarförslag i om att kommunen ska anmoda 
Trafikverket att ta bort de nedklottrade plexiglasen på järnvägsövergången över 
Österleden i Skogås.   
  
Efter det att medborgarförslaget har kommunfullmäktige den 11 december 2017, § 
12, antagit Riktlinjer gällande klotterrelaterad skadegörelse 2018-2021. Enligt dessa 
åtar sig kommunen att verka för att icke kommunala aktörer i kommunen ska åtgärda 
klotterrelaterad skadegörelse på sina fastigheter. Kommunen har informerat 
Trafikverket, om att plexiglasen på järnvägsövergången över Österleden i Skogås 
utsatts för klotterrelaterad skadegörelse, som därefter sanerat plexiglasen. När den 
klotterrelaterade skadegörelsen återkommit har kommunen haft förnyade kontakter 
med Trafikverket, men kan inte tvinga fram åtgärder. 
  
Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att 
medborgarförslaget ska anses besvarat. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottoson (C) och Leif Dyrvall (DP). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 

[IJ Huddinge 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 7   
    
Diarienummer KS-2018/1044.104    
 

 
 

Huddinge kommun tar ansvar för utbildning och support 
gällande ”IT” för seniorer för privat bruk – svar på 
medborgarförslag väckt av Ingrid Eklund  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Mot bakgrund av vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 24 januari 2019, anses medborgarförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning 
Ingrid Eklund föreslår i ett medborgarförslag daterat den 23 april 2018 att Huddinge 
kommun ska ta ansvar för utbildning och support gällande ”IT” för seniorer för privat 
bruk. Förslagsställaren framhåller att omkring hälften av kommunens seniorer saknar 
digital kompetens och att detta är problematiskt ur bland annat demokratisynpunkt. 
För att motverka det digitala utanförskapet bör därför bibliotekens IT-resurser utökas 
enligt förslagsställaren. 
 
Förslaget har gått på remiss till äldreomsorgsnämnden, Huddinges pensionärsråd och 
kultur- och fritidsnämnden. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer med förslagsställaren om att personer i 
digitalt utanförskap är problematiskt ur demokrati- och rättighetssynpunkt. Vidare 
instämmer förvaltningen i att biblioteken spelar en viktig roll för att motverka 
utanförskapet. 
 
I kultur- och fritidsnämndens verksamhetsplan för 2019 står att kultur- och 
fritidsförvaltningen ska arbeta för att nå de som lever i digitalt utanförskap. Arbetet 
ska dels kartlägga vilka grupper som lever i digitalt utanförskap idag och dels inleda 
samverkan med andra förvaltningar i kommunen. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås att medborgarförslaget anses besvarat.  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Margareta Vikgren (S), Barbro Lind (MP), 
Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L), Sonia Benavente (V) och Jennifer Lind 
(M). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 7   
    
Diarienummer KS-2018/1044.104    
 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 7.1 till detta protokoll. 
  
Margareta Vikgren (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 7.2 till detta 
protokoll. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
Remissinstanserna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 8   
    
Diarienummer KS-2018/597.104    
 

 
 

Skapa rutiner och garantier för skidspåren i 
Flemingsbergsskogen (Visättra) – svar på medborgarförslag 
väckt av Sofia Malmberg  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 28 januari 2019, anses medborgarförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning 
Sofia Malmberg föreslår i ett medborgarförslag att det skapas rutiner och garantier för 
skidspåren i Flemingsbergsskogen. Förslagsställaren framhåller att naturen i 
Flemingsbergs naturreservat är mycket vacker och när snö faller finns goda 
förutsättningar för skidåkning förutsatt att spårning sker. 
  
Medborgarförslaget har skickats på remiss till kultur- och fritidsnämnden som avser 
att undersöka hur spårningen av skidspåren kan hanteras på sikt. 
  
Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
medborgarförslaget ska anses besvarat. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
Kultur- och fritidsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 9   
    
Diarienummer KS-2018/598.104    
 

 
 

Inrätta en samordnartjänst för skolbibliotek – svar på 
medborgarförslag väckt av Sofia Malmberg   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 28 
januari 2019, avslås medborgarförslaget. 

 
Sammanfattning 
Den 26 mars 2018 väckte Sofia Malmberg i kommunfullmäktige medborgarförslaget 
”Inrätta en samordnartjänst för skolbibliotek” med uppdraget att skapa strukturer och 
förutsättningar för skolbiblioteken som kan inverka positivt på elevernas 
måluppfyllelse. Motiveringen var att den reviderade läroplanen för grundskolan och 
gymnasiet som trädde i kraft vid halvårsskiftet 2018 ger skolbiblioteken en ny roll då 
de ska verka språkutvecklande och stärka den digitala kompetensen i undervisningen. 
 
Medborgarförslaget har gått på remiss till grundskolenämnden och 
gymnasienämnden. 
 
Nämnderna instämmer i förslagsställarens syn på skolbiblioteken och deras viktiga 
roll i utvecklandet av elevernas språkliga och digitala kompetens. Samtidigt redogör 
remissinstanserna för de utvecklingsåtaganden som finns inom respektive verksamhet 
med bäring på förslagsställarens propåer samt framhåller att utvecklandet av 
skolbibliotek bör ha sin utgångspunkt i de lokala förutsättningarna för respektive 
skolenhet samt de nationella och kommunala styrdokumenten. 
 
Som en följd anser därför remissinstanserna, liksom kommunstyrelsens förvaltning, 
att de resurser som en samordnartjänst skulle kräva kan användas mer effektivt och 
ändamålsenligt på annat håll inom verksamheten och föreslår att medborgarförslaget 
om en samordnartjänst för skolbibliotek avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Olov Hamilton (V) och Jelena Drenjanin (M). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 9   
    
Diarienummer KS-2018/598.104    
 

 
Protokollsanteckningar 
Olov Hamilton (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 9.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
Remissinstanserna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 10   
    
Diarienummer KS-2017/1082.104    
 

 
 

Flytta restaurangen mitt i Trångsunds centrum och bygg en 
simhall i stället – svar på medborgarförslag väckt av Vincent 
Wahlstedt   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 18 december 2018, avslås medborgarförslaget. 

 
Sammanfattning 
Vincent Wahlstedt inom med ett medborgarförslag 11 april 2017 om att flytta 
restaurangen i Trångsunds centrum och bygga en simhall där istället. Det framgår inte 
i medborgarförslaget vilken restaurang förslaget hänvisar till. 
 
På grund av att kommunen inte äger någon fastighet i Trångsund centrum som 
inrymmer någon restaurang kan kommunen inte påverka eller ersätta restaurangen 
med en simhall. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD) och Malin Danielsson (L). 
 
Malin Danielsson (L) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
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Ta bort fontänen i Trångsunds centrum – svar på 
medborgarförslag väckt av Vicente Sanchez och Isak 
Eriksson  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 4 januari 2019 anses medborgarförslaget från Vicente Sanchez och Isak 
Henriksson vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
I medborgarförslag från Vicente Sanchez och Isak Henriksson föreslås att fontänen i 
Trångsunds centrum tas bort. Förslagsställaren anser att fontänen är onödig och tar 
upp plats i centrum. 
 
På grund av att kommunen inte äger fontänen kan kommunen inte påverka eller ta 
bort den. Det finns fyra markägare i Trångsunds centrum och omhändertagandet av 
utemiljön sköts gemensamt av de fyra fastighetsägarna. Fontänen ägs av Huge 
Bostäder AB och driften sköts av deras personal. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP) och Martin Nigals (SD). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Vicente Sanchez 
Isak Henriksson 
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Bygg en äldrebostad bredvid förskolan Fridhems annex – 
svar på medborgarförslag väckt av Bernt Söderlund  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 6 
februari 2019, avslås medborgarförslaget. 

 
Sammanfattning 
Bernt Söderlund inkom med ett medborgarförslag 2017-02-01 om att bygga 
äldreboende bredvid förskolan Fridhems annex som ligger på Norrängsvägen 58. 
Efter telefonsamtal om ett förtydligande kom det fram att han menar tomten 
Källbrink 1:1. Kommunstyrelsens förvaltning skickade förlaget på remiss till 
äldreomsorgsnämnden för yttrande. 
  
I mars 2017 svarade äldreomsorgsnämnden att för att ett äldreboende ska bli 
någorlunda kostnadseffektivt krävs det ett visst antal boende. Rosendalsgården har till 
exempel en tomtarea på 8880 kvm. För att det ska kunna ska kunna fungera behövs 
en stor tomt för att byggnaden ska kunna få plats. Nämnden bedömde att tomten på 
Källbrink 1:1 vid Norrängsvägen skulle kunna vara tillräckligt stor för att bygga ett 
äldreboende. Eftersom nämnden då ännu inte fått något förslag på tomt i centrala 
Huddinge/Stuvsta ansåg de att förslaget från Bernt Söderlund var bra. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
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Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge 
2019-2021 med utblick till 2032 – beslut om antagande  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning 2019-2021 med utblick till 2032, 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 
2019, godkänns med följande förändring: 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att inför nästa år säkerställa att Plan för 
samhällsbyggnad och lokalförsörjning är förankrad i respektive facknämnd och att 
facknämnderna på lämpligt sätt involveras i framtagandet. 

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med 
respektive nämnd/nämnder påbörja samhällsbyggnadsprojekt och 
lokalprojekt/utredningar enligt sammanställningen i bilaga 2 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 2019. 

3. Samhällsbyggnadsprojektet Stigfinnaren, Förmannen, Zetas handelsträdgård 
avbryts. 

4. Samhällsbyggnadsprojektet Tigern 20 avbryts. 

5. Kommunfullmäktiges beslut den 14 april 2016 § 14 upphävs och kommunstyrelsen 
ges i uppdrag att göra en förnyad utredning av förutsättningar för uppförande av ett 
nytt kommunhus. 

 
Sammanfattning 
Kommunen arbetar sedan några år tillbaka enligt en kommunövergripande process 
för en samordnad samhällsplanering. En del i detta är att ta fram ett dokument – Plan 
för samhällsbyggnad och lokalförsörjning - som på en övergripande nivå redovisar 
resultatet av planeringen av kommunens fysiska utveckling, tillgodoseende av 
lokalbehov för offentligt finansierad verksamhet och kommunens investeringsbehov. 
Den samordnade planeringen syftar till att på bästa sätt använda kommunens resurser 
för att uppnå målen enligt översiktsplanen och övriga långsiktiga mål för kommunens 
fysiska utveckling. 
  
Pågående planering och bedömd potential för fortsatt planering kan ge en 
planberedskap på i genomsnitt 1 500 tillkommande bostäder per år för 2019-2032. 
Under förutsättning att det finns en god efterfrågan på bostäder bör kommunens mål 
om 20 000 bostäder till 2030 och 18 500 bostäder i Spårväg syds influensområde 
kunna uppnås. Nya förskolor, grundskolor, idrottslokaler/anläggningar, äldreboenden,  
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LSS-boende m m planeras tillkomma för att tillgodose behovet för den växande 
befolkningen enligt nämndernas lokalbehovsplaner. 
  
I planen redovisas en översiktlig bedömning av investeringsbehov för koncernen och 
kommunens exploateringsinkomster. Bedömningen är att det blir en topp i 
kommunens skuldbelastning för år 2022, vilket beror på att många av de planlagda 
projekten som ligger under perioden 2019-2021 är skattefinansierade. I planen ingår 
att hälften av alla nya verksamheter ska byggas och finansieras av fristående aktörer, 
vilket innebär att skuldbelastningen minskar för den senare delen av perioden. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Malin Danielsson (L), Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), 
Daniel Dronjak (M), Christian Ottoson (C), Ann-Marie Högberg (S), Mats Arkhem 
(SD), Niklas Bougt (V), Leif Dyrvall (DP), Britt Björneke (V), Anders Lönroth (MP), 
Karl Henriksson (KD), Ingalill Söderberg (DP) och Bo Källström (L). 
 
Malin Danielsson (L), Daniel Dronjak (M), Christian Ottoson (C), Karl Henriksson 
(KD), Ingalill Söderberg (DP), Bo Källström (L) och Leif Dyrvall (DP) yrkar 
samtliga bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rasmus Lenefors (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas förslag till beslut i ärendet 
så som det lades fram vid kommunstyrelsens sammanträde den 6 mars 2019, se bilaga 
13.1, samt till Miljöpartiets förslag 1E och Vänsterpartiets förslag 1J och 1L. 
 
Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V) och Niklas Bougt (V) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets förslag till beslut i ärendet, se bilaga 13.2, till de förslag från 
Socialdemokraterna och Miljöpartiet som är likalydande med Vänsterpartiets samt till 
Miljöpartiets 1E. 
 
Ann-Marie Högberg (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas förslag till beslut i 
ärendet, se bilaga 13.1, samt till de förslag från Miljöpartiet och Vänsterpartiet som är 
likalydande med Socialdemokraternas. 
 
Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets förslag till beslut i ärendet, se 
bilaga 13.3, till de förslag från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet som är 
likalydande med Miljöpartiets, till Vänsterpartiets förslag 1B samt till 
Socialdemokraternas förslag 1 C, 1 D, 1 E, 1 F och 1 H. 
 
Mats Arkhem (SD) meddelar att Sverigedemokraternas ledamöter inte deltar i 
beslutet i ärendet. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Socialdemokraternas 1A, Miljöpartiets 1F samt Vänsterpartiets 1A är likalydande och 
tas ej upp till beslut separat då de inkluderas i kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
I tur och ordning ställer sedan ordföranden propositioner efter varandra om bifall 
respektive avslag till Socialdemokraternas förslag, enligt följande: 
1B, likalydande med Miljöpartiet de grönas 1G: Kommunfullmäktige beslutar att 
avslå förslaget. 
1C, likalydande med Vänsterpartiets 1C: Kommunfullmäktige beslutar att avslå 
förslaget.  
1D, likalydande med Vänsterpartiets 1D: Kommunfullmäktige beslutar att avslå 
förslaget. 
1E :  Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1F, likalydande med Vänsterpartiets 1F: Kommunfullmäktige beslutar att avslå 
förslaget. 
1G, likalydande med Miljöpartiet de grönas 1H och Vänsterpartiets 1G: 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1H, likalydande med Vänsterpartiets 1H: Kommunfullmäktige beslutar att avslå 
förslaget. 
1I, likalydande med Miljöpartiet de grönas respektive Vänsterpartiets 1I: 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1J, likalydande med Miljöpartiet de grönas 1J: Kommunfullmäktige beslutar att avslå 
förslaget. 
 
Ordföranden ställer därefter propositioner efter varandra om bifall respektive avslag 
till Miljöpartiets kvarvarande förslag, enligt följande: 
1A: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1B: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1C: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1D: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1E: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
 
Därefter ställer ordföranden propositioner efter varandra om bifall respektive avslag 
till Vänsterpartiets kvarvarande förslag, enligt följande: 
1B: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1E: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1J: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1K: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1L, Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1M: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1N: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1O: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1P: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
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1Q: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1R: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
1S: Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget. 
  
Ordförande frågar därefter fullmäktige om kommunstyrelsens förslag punkt 1 i övrigt 
kan bifallas, och finner att så är fallet. 
 
Ordföranden ställer vidare propositioner efter varandra om bifall till punkt 2 i 
kommunstyrelsens förslag, till Socialdemokraternas förslag punkt 2, till Miljöpartiets 
förslag punkt 2 och till Vänsterpartiets förslag punkt 2. Ordförande finner härvid att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag punkt 2. 
  
Slutligen ställs kommunstyrelsens förslag punkt 3, 4 och 5 under proposition. Då inga 
ytterligare förslag föreligger frågar ordförande om fullmäktige kan besluta i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag avseende punkt 3, 4 och 5, och finner härvid att så är 
fallet.  
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för Vänsterpartiets förslag 
till beslut i ärendet, se bilaga 13.2 till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för Miljöpartiets förslag 
till beslut i ärendet, se bilaga 13.3 till detta protokoll. 
 
Rasmus Lenefors (S) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 13.4 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Christian Ottosson (C) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.5 till detta 
protokoll. 
 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.6 till detta protokoll. 
 
Ingalill Söderberg (DP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.7 till detta 
protokoll. 
 
Bo Källström (L) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 13.8 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Alla nämnder 
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Ny förskola i Sjöängen - godkännande av produktion  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
En investeringsram om 70 miljoner kronor godkänns för uppförande av en ny 
förskola i Sjöängen med plats för upp till cirka 160 barn. 

 
Sammanfattning 
I Trångsund bor det idag cirka 9 200 personer varav 590 barn i förskoleåldern (1-5 
år). Barnantalet i Trångsund bedöms öka med cirka tio barn per år under de närmaste 
3-5 åren. Per januari 2019 finns det cirka 20 lediga förskoleplatser i Trångsund. 
Under 2020 bedöms det uppstå ett mindre underskott av förskoleplatser i Trångsund 
vilket tillfälligt ska kunna täckas genom lediga platser i Skogås. 
 
I Sjöängen finns det en redan detaljplanelagd tomt för förskola/skola med en areal om 
cirka 7 000 kvm som bedöms kunna inrymma en förskola om 8 avdelningar med plats 
för upp till 160 barn. I och med att behovet av fler förskoleplatser finns i Trångsund, 
bedöms det som lämpligt att bebygga tomten i Sjöängen för att undvika underskott på 
förskoleplatser. 
 
Tomten ägs av Huddinge Samhällsfastigheter AB. Förslaget är att kommunen ska ha 
fortsatt kontroll över marken och att förskolan blir kommunal. 
 
Förskolan byggs i två våningar med tillagningskök. Bedömd yta uppgår till cirka 
1 400 kvm. Förskolan bedöms kunna stå färdig till andra halvåret 2021. 
 
Investeringskostnaden för projektet är beräknad till cirka 70 miljoner kronor. Hyran 
är initialt bedömd till cirka 3,5 mnkr per år. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Malin Danielsson (L), Rasmus Lenefors (S), Britt Björneke (V), 
Christian Ottosson (C), Mats Österholm (M), Leif Dyrvall (DP) och Karl Henriksson 
(KD). 
 
Malin Danielsson (L), Christian Ottosson (C), Mats Österholm (M), Leif Dyrvall 
(DP) och Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att 
så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) och Britt Björneke (V) anmäler gemensam 
protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet, se 
bilaga 14.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Förskolenämnden 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Balingsnäs förskola - godkännande av produktion  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
En investeringsram om 65 miljoner kronor godkänns för uppförande av en ny 
förskola i Balingsnäs med plats för upp till cirka 160 barn. 

 
Sammanfattning 
I Sjödalen bor det idag cirka 16 000 personer varav 1 030 barn i förskoleåldern (1-5 
år). Barnantalet i Sjödalen bedöms öka med cirka 30 barn per år under de närmaste 3-
5 åren för att därefter öka med cirka 70 barn per år fram till 2032. I nuläget finns det 
ett överskott av förskoleplatser i Sjödalen men det är känt att Atlas förskola kommer 
behöva avvecklas inom fem år och det finns även några förskolor som sannolikt 
måste genomgå större renoveringar. Bedömningen blir därmed att en ny förskola 
behövs i Sjödalen. Den mest lämpliga platsen bedöms vara på fastigheterna Fjället 
160 och Fjället 71, tomterna där nuvarande Balingsnäs förskola bedriver verksamhet. 
  
Fastigheterna Fjället 160 och Fjället 71 håller på att detaljplaneläggas för att 
möjliggöra en större förskola och förskolegård på tomterna. Preliminärt bedöms 
detaljplanen vinna laga kraft under andra kvartalet 2019. Idag står det en äldre 
kommunal förskolebyggnad i ett plan från 1978 med plats för uppåt 80 barn på 
platsen. Den byggnaden kommer att rivas i slutet av 2019 för att istället ge plats åt en 
ny kommunal förskola i två plan och med kapacitet för åtta avdelningar och 160 
förskolebarn. Den nya byggnaden föreslås bli cirka 1 400 kvm stor och ha 
tillagningskök. Nettotillskottet av förskoleplatser blir därmed cirka 80 (160-80). Den 
nya förskolan bedöms kunna stå färdig till sommaren 2021. 
  
Investeringskostnaden för projektet är beräknad till cirka 65 miljoner kronor. Hyran 
är initialt bedömd till cirka 3,3 mnkr per år. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Malin Danielsson (L), som yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut i ärendet. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet delges 
Förskolenämnden 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige i 
Huddinge kommun – HKF 9000 – samt reglemente för intern 
kontroll – HKF 9410  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun – HKF 9000 – ska ha 
den ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 15 januari 2019 med följande ändring: 

Första meningen i femte stycket under paragraf 35 Interpellationer ändras till 
följande: ”Ett svar på en interpellation ska vara skriftligt.” 

2. Reglemente för intern kontroll – HKF 9410 – ska ha den ändrade lydelse som 
framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 
januari 2019. 

 
Sammanfattning 
Med anledning av att en ny kommunallag (2017:725) trätt ikraft under 2018, har 
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) utarbetat ett nytt förslag till arbetsordning 
för kommunfullmäktige. 
 
Förslaget bygger på lagstiftningens innehåll den 1 juli 2018 och har tagits fram av 
jurister med stor erfarenhet av kommunalrätt vid avdelningen för juridik på SKL. 
 
Arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun – HKF 9000 – fick sin 
nuvarande utformning genom fullmäktiges beslut den 23 april 2018, § 16. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning har mot bakgrund av SKL:s förslag utarbetat ett 
förslag till ny arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun – HKF 
9000. SKL:s förslag till arbetsordning för kommunfullmäktige har härvid beaktats i 
sin helhet. 
 
De ändringar som föreslås i arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge 
kommun – HKF 9000 – är markerade och framgår av jämförelsetabell i bilaga 3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 januari 2019. 
 
Vidare föreslås, på uppdrag av ekonomiavdelningen vid kommunstyrelsens 
förvaltning, redaktionella ändringar i reglemente för intern kontroll – HKF 9410 – 
vilka framgår av jämförelsetabell i bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 15 januari 2019. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 16   
    
Diarienummer KS-2018/2067.112    
 

 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunfullmäktige att godkänna 
förvaltningens förslag till ändrad lydelse av arbetsordning för kommunfullmäktige i 
Huddinge kommun – HKF 9000 – i enlighet med vad som framgår av bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 januari 2019. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår även kommunfullmäktige att godkänna 
förslag till redaktionella ändringar av reglemente för intern kontroll – HKF 9410 – i 
enlighet med vad som framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 15 januari 2019. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Niklas Bougt (V), Carina Sundström (MP) 
och Erik Ottoson (M). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), Niklas Bougt (V) och Carina Sundström (MP) anmäler 
gemensam protokollsanteckning för Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet, se bilaga 16.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Valnämnden 
HKF 9000 
HKF 9410 
 
 

 

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  30 (46) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 17   
    
Diarienummer KS-2018/296.111    
 

 
 

Översyn av riktlinjer för övergripande styrdokument  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Riktlinjer för styrdokument, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 28 januari 2019, antas och ersätter nuvarande riktlinjer 
för övergripande styrdokument. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har sedan 11 november 2013, § 13 Riktlinjer för övergripande 
styrdokument. Styrdokument är det övergripande samlingsbegreppet för dokument 
som beskriver vad som ska styra kommunens verksamhet. Tydliga styrdokument är 
en viktig förutsättning för styrning och uppföljning inom kommunen. I riktlinjerna 
beskrivs begrepp, hierarki och utformning av Huddinge kommuns styrdokument. 
  
Eftersom det gått en tid sedan riktlinjerna antogs och sedan det från olika håll väckts 
frågor med koppling till kommunens styrdokument har en översyn som också 
involverar kommunens förvaltningar ansetts påkallad. 
  
Ett förslag till nya riktlinjer har tagits fram där representanter från samtliga 
förvaltningar varit involverade i arbetet. Förslaget har även skickats på remiss till 
samtliga nämnder för synpunkter. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har i valda delar beaktat remissinstansernas 
synpunkter och utefter de omarbetat förslaget till riktlinjer. 
  
Det förslag till nya riktlinjer som presenteras innebär inga större förändringar i sak. 
Riktlinjerna innehåller snarare förtydliganden och mer bestämda avgränsningar 
rörande vad som är att betrakta som styrdokument och inte. Därutöver har också 
ansvar tydliggjorts liksom vad som gäller vid uppföljning och utvärdering. De olika 
typerna av styrdokument har också givits tydligare definitioner och tydligare 
hierarkisk struktur. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Riktlinjer för styrdokument enligt bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 28 januari 2019, 
antas. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet delges 
Remissinstanserna 
Kommunikationsavdelningen 
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Ändring av regler för Huddinge kommuns demokratipris (HKF 
9221)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras till förvaltningen för förnyad beredning.  

Den förnyade beredningen ska ta hänsyn till att inga justeringar ska ske i reglerna för 
demokratipriset förutom de som är formellt nödvändiga i samband med att ansvaret 
för demokratipriset flyttas till trygghets- och delaktighetsberednings ansvarsområde. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun delar årligen ut ett pris för att främja demokrati. Syftet med priset 
är att uppmärksamma och belöna en enskild person, grupp av personer, förening eller 
annan sammanslutning som på ett förtjänstfullt sätt verkat för demokratins 
kärnvärden. 
 
Demokratiberedningen har enligt HKF 9221 ansvarat för hanteringen av Huddinge 
kommuns demokratipris. I demokratiberedningens ansvar har ingått att kungöra när 
det är lämpligt att nominera till demokratipriset och att enskilda eller organisationer 
äger rätt att föreslå mottagare av priset. Även demokrati-beredningen har kunnat 
nominera pristagare. Demokratiberedningen har vidare ansvarat för att fatta beslut om 
vem eller vilka som ska erhålla priset efter att ha granskat och bedömt föreslagna 
pristagare och utfärdat anvisningar om förfarande vid utbetalning av pengarna. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 december 2018 dels att demokratiberedningen 
skulle upphöra den 31 december 2018, dels att en trygghets- och 
delaktighetsberedning skulle inrättas den 1 januari 2019. Den sistnämnda ska 
fördjupa arbetet kring trygghet och delaktighet i Huddinge kommun. Med anledning 
av organisationsförändringen behöver ansvaret för demokratipriset flyttas till 
trygghets- och delaktighetsberednings ansvarsområde. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), som yrkar att ärendet ska återremitteras 
till förvaltningen för förnyad beredning. Den förnyade beredningen ska ta hänsyn till 
att inga justeringar ska ske i reglerna för demokratipriset förutom de som är formellt 
nödvändiga i samband med att ansvaret för demokratipriset flyttas till trygghets- och 
delaktighetsberednings ansvarsområde. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till att avgöra ärendet idag 
mot bifall till Ingalill Söderbergs (DP) yrkande om återremiss. Ordförande finner 
härvid att fullmäktige beslutar att bifalla Ingalill Söderbergs (DP) yrkande. 
 
Beslutet delges 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 
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Nominering av ledamöter i styrelsen för EGUH Fastigheter 
Holdingbolag AB  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att till ledamöter i styrelsen för EGUH Fastigheter Holdingbolag AB nominera 
Huddinge Samhällsfastigheters VD, ekonomichef samt förvaltningschef för följande 
perioder 

från ordinarie bolagsstämma år 2019 till och med ordinarie bolagsstämma år 2020, 

från ordinarie bolagsstämma år 2020 till och med ordinarie bolagsstämma år 2021, 

från ordinarie bolagsstämma år 2021 till och med ordinarie bolagsstämma år 2022, 

från ordinarie bolagsstämma år 2022 till och med ordinarie bolagsstämma år 2023. 

2. Att VD för Huddinge Samhällsfastigheter utses till ordförande i styrelsen för 
EGUH Fastigheter Holdingbolag AB samt att ekonomichef för Huddinge 
Samhällsfastigheter utses till vice ordförande. 

 
Sammanfattning 
EGUH Fastigheter Holdingbolag AB bildades den 20 juni 2017. EGUH Fastigheter 
holdingbolag AB är ett dotterbolag till Huddinge Samhällsfastigheter AB. 
 
Enligt gällande bolagsordning för EGUH Fastigheter Holdingbolag AB ska styrelsen 
för bolaget bestå av tre ledamöter och nomineras av kommunfullmäktige i Huddinge 
kommun för att sedan väljas på årsstämman. Styrelsen utses för tiden intill slutet av 
den årsstämma som följer efter nästa val till kommunfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktige utser också ordförande och vice ordförande i bolaget. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Huddinge Samhällsfastigheter 
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Nominering av ledamot i styrelsen för Södertörns Fjärrvärme 
AB  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Att nominera verkställande direktören för Södertörns Energi AB, Ulrika Snellman, 
till ledamot i styrelsen för Södertörns Fjärrvärme AB 

från ordinarie bolagsstämma år 2019 till och med ordinarie bolagsstämma år 2020, 

från ordinarie bolagsstämma år 2020 till och med ordinarie bolagsstämma år 2021, 

från ordinarie bolagsstämma år 2021 till och med ordinarie bolagsstämma år 2022, 

från ordinarie bolagsstämma år 2022 till och med ordinarie bolagsstämma år 2023. 

 
Sammanfattning 
Bolagsordningen i Södertörns Fjärrvärme AB ändrades 2016 för att tillgodose 
ägarkommunernas och Södertörns Energi AB:s önskemål om att verkställande 
direktören för Södertörns Energi skulle beredas plats i styrelsen. Ägarkommunerna 
och Södertörns Energi AB har fortsatt önskemål om att så ska ske under kommande 
mandatperiod. 
 
Botkyrka kommun har fattat beslut att nominera VD för Södertörns Energi AB till 
styrelsen för Södertörns Fjärrvärme AB och Huddinge kommun bör nu fatta samma 
beslut för att valet ska kunna genomföras på årsstämman 2019. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Södertörns Energi AB 
Södertörns Fjärrvärme AB 
Botkyrka kommun 
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Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att befria Louise Callenberg (S) från uppdraget som revisor tillika ordförande i 
kommunrevisionen. 
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Valärenden  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val och fyllnadsval samt för nedan angivna 
tider: 

 

Val av ny ledamot i förskolenämnden för perioden till och med den 31 december 
2022 (fyllnadsval) 

Carina Andersson (S), efter Per Callenberg. 
 

Val av nämndeman i Södertörns tingsrätt för perioden till och med den 31 
december 2019 (fyllnadsval) 

Margareta Hedström (C) 

  

Val av ordförande i kommunrevisionen (fyllnadsval) 

Eva-Li Prades (S) väljs till ordförande i kommunrevisionen för perioden för åren 
2019 till och med 2022, varvid uppdraget är slutfört när revisorerna under år 2023 har 
avslutat granskningen av 2022 års verksamhet och därmed lämnat revisionsberättelse 
för 2022 (fyllnadsval) efter Louise Callenberg. 

  

Val av Huddinge kommuns ledamot i styrelse för Söderenergi AB 

Louise Callenberg (S) väljs till Huddinge kommuns ledamot i styrelse för 
Söderenergi AB för tiden 

från ordinarie bolagsstämma år 2019 till och med ordinarie bolagsstämma år 2020, 

från ordinarie bolagsstämma år 2020 till och med ordinarie bolagsstämma år 2021, 

från ordinarie bolagsstämma år 2021 till och med ordinarie bolagsstämma år 2022, 

från ordinarie bolagsstämma år 2022 till och med ordinarie bolagsstämma år 2023.  
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Val av Huddinge kommuns styrelseledamot och styrelsesuppleant i föreningen 
Samverkan i Huddinge 

Toralf Nilsson, kanslidirektör, och Anders Lindelöf, teknisk direktör, väljs som 
styrelseledamot respektive styrelsesuppleant i föreningen Samverkan i Huddinge för 
tiden från ordinarie föreningsstämma 2019 till utgången av nästa ordinarie 
föreningsstämma 2020. 

 
Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i form av Val-PM samt 
valberedningens protokoll. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar för respektive val listat under ”Kommunfullmäktiges beslut” ovan 
om fullmäktige kan välja den nominerade och finner härvid att så är fallet för 
samtliga val. 
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Att socialnämnden får i uppdrag att inrätta ett projekt för ett 
Mobilt förskoleteam i två förskolor. En i västra kommundelen 
samt en i östra kommundelen av Huddinge. Projektet ska 
utvärderas efter 12 månader - motion väckt av Lisbeth Krogh  
(HP). Tillägg.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 28 januari 2019, anses tilläggsyrkandet besvarat. 

 
Sammanfattning 
Lisbeth Krogh (HP) yrkade i en motion, väckt den 9 juni 2014, att ge Samkraft i 
uppdrag att skapa ett mobilt förskoleteam med målet att förhindra att barn utsätts för 
våld (KS-2014/841). 
 
Motionen gick på remiss till förskolenämnden och socialnämnden. Förskolenämnden 
ansåg att de insatser som genomförs inom förskolan och tillsammans med social- och 
äldreomsorgsförvaltningen motsvarar de insatser som efterfrågas i motionen. 
Socialnämnden angav att det arbetar personal på familjecentralerna, som drivs 
tillsammans med barn- och utbildningsförvaltningen, på liknande det sätt som 
beskrivs i motionen. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning delar motionärens uppfattning om att det är av stor 
vikt att förhindra att barn utsätts för våld samt erbjuds ett välutvecklat socialt 
skyddsnät inom såväl rättsväsende som socialtjänst. 
 
Kommunfullmäktige beslutade, den 19 juni 2017 §35 att i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag att anse motionen besvarad. Under debatten yrkade 
Lisbeth Krogh bifall till kommunstyrelsens förslag med följande tillägg: 
 
”Att socialnämnden får i uppdrag att inrätta ett projekt för ett Mobilt förskoleteam i 
två förskolor. En i Västra kommundelen samt en i östra kommundelen av Huddinge. 
Projektet ska utvärderas eftre 12 månader.” 
 
Kommunfullmäktige beslutade att Lisbeth Kroghs tilläggsyrkande utgör ett nytt 
ärende som får behandlas i enlighet med reglerna för motioner och som därmed 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
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Tilläggsyrkandet har sänts på remiss till förskolenämnden och socialnämnden som 
har lämnat ett gemensamt remissvar i vilket de ställer sig positiva till yrkandet. Som 
framgår av nämndernas remissvar föreslås de förstärkta familjecentralerna under 
projektåret finansieras med statliga medel som Huddinge kommun erhållit via 
Uppdrag Psykisk Hälsa. Social- och äldreomsorgsförvaltningen har rekryterat och 
anställt två kuratorer som påbörjat sitt arbete. Detta är en förstärkning av social- och 
äldreomsorgsförvaltningens ordinarie arbete på familjecentralerna. Med hänvisning 
till nämndernas remissvar och att arbetet påbörjats anser kommunstyrelsens 
förvaltning att tilläggsyrkandet ska anses besvarat. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Lisbeth Krogh (HP), som yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Lisbeth Kroghs 
(HP) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är 
fallet. 
 
Beslutet delges 
Remissinstanserna 
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Prioritering av grundsärskolans elever vid uthyrning av 
kommunens lokaler – svar på motion väckt av Sven Pernils 
(SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 24 januari 2019, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Sven Pernils (SD) föreslår i en motion daterad den 18 juni 2018 att Rosenhillskolans 
elever ska prioriteras framför andra elever vid uthyrning av kommunens lokaler. 
 
Motionen har skickats på remiss till grundskolenämnden och kultur- och 
fritidsnämnden. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i remissinstansernas synpunkter om att 
Rosenhillskolans elever inte ska ha företräde att välja tider för sin undervisning 
framför elever vid andra skolor. Det skulle innebära svårigheter vad gäller 
avgränsning och likvärdighet eftersom flera grundskolor i kommunen har elever från 
grundsärskolan integrerade i grundskolan. Kommunen ska dock även fortsättningsvis 
arbeta för att försäkra sig om att alla elevers behov möts på bästa sätt. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Sven Pernils (SD), som yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Sven Pernils (SD) 
yrkande mot bifall till kommunstyrelsens förslag. Ordförande finner härvid att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Sven Pernils (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
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Beslutet delges 
Remissinstanserna 
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Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 25   
    
Diarienummer KS-2018/1472.119    
 

 
 

Anta Stockholm stads riktlinjer för cykelinfrastruktur – svar 
på motion väckt av Anders Abel (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 17 januari 2019, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
En motion har väckts av Anders Abel (MP) om att Huddinge kommun bör anta 
Stockholms stads riktlinjer för utformning av cykelinfrastruktur. 
 
Förvaltningen anser inte att Huddinge kommun bör anta Stockholms stads riktlinjer i 
sin helhet. Anledningen är att Huddinge kommun i alla infrastrukturprojekt arbetar 
enligt Huddinge kommuns egna Teknisk handbok. Förvaltningen föreslår därför att 
motionen avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Barbro Lind (MP), Malin Danielsson (L), Jennifer Lind (M), 
Martin Nigals (SD) och Christian Ottosson (C). 
 
Malin Danielsson (L) och Martin Nigals (SD) yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Malin Danielssons 
(L) och Martin Nigals (SD) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och 
finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Barbro Lind (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 25.1 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Motionären 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 26   
    
Diarienummer KS-2018/799.119    
 

 
 

Cykeldag med cykeldiplom till skolelever – svar på motion 
väckt av Zaire Kanat Yildirim (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 18 januari 2019, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
En motion, väckt av Zaire Kanat Yildirim (MP) har inkommit till kommunstyrelsen. 
Motionen väcktes på kommunfullmäktiges sammanträde 2018-03-26. Motionären 
föreslår att Huddinge kommun inrättar en cykeldag då varje elev får uppvisa sina 
färdigheter och tilldelas ett cykeldiplom. Förvaltningen delar motionärens mening om 
behovet att stärka barns kunskaper och intresse för att cykla. Detta är ett led i att 
minska skjutsningen med bil till skolan. Ett omfattande arbete pågår för att med 
beteendepåverkande åtgärder samt fysiska åtgärder minska skjutsningen till 
Huddinges skolor. Arbetet kallas säkra skolvägar. Kommunstyrelsens förvaltning har 
beviljats medel från Energimyndigheten för att utveckla arbetet med säkra skolvägar. 
Ett led i det är att under två år genomföra cykeldagar med cykeldiplom för alla 
Huddinges elever i förskoleklass. Förvaltningen anser därför motionen besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Carina Sundström (MP). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Carina Sundström (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 26.1 till detta 
protokoll. 
 
Beslutet delges 
Motionären, Zaire Kanat Yildirim (MP) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 27   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. De inlämnade motionerna får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionerna (p. 1-2) till kommunstyrelsen för 
beredning. 

 
Sammanfattning 
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motioner inlämnats: 
 
1. Huddinge kommun ska inte främja osund konkurrens - motion väckt av Sara 
Heelge Vikmång (S), Claes Thim (S) och Aza Cheragwandi (S) 
 
2. Motion om att utreda möjligheterna till att upplåta mer kommunal mark för 
koloniträdgårdar - väckt av Sven Pernils (SD) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 18 mars 2019 § 28   
    
Diarienummer KS-2019/69.915    
 

 
 

Delgivningar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av delgivningarna. 

 
Sammanfattning 
Följande handlingar delges kommunfullmäktige: 

 
• Vård- och omsorgsnämndens beslut från den 21 februari 2019, §5: Anpassning 

av högsta äldreomsorgsavgift samt förbehållsbelopp-minimibelopp från den 1 
april 2019 
 

• Vård- och omsorgsnämndens beslut från den 21 februari 2019, §6: Anpassning 
av högsta omsorgsavgift för personer med funktionsnedsättning samt 
förbehållsbelopp-minimibelopp från den 1 april 2019. 
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Ärende 7: Huddinge kommun tar ansvar för utbildning och 
support gällande "IT" för seniorer för privat bruk - svar på 
medborgarförslag väckt av Ingrid Eklund 

Förslagsställaren föreslår att Huddinge kommun ska ta ansvar för att utbilda äldre gällande 
frågor som rör informationsteknologi och datoranvändning. Vi från Vänsterpartiet tycker att 
det är viktigt att alla, oavsett ålder, har samma tillgång till all den information som finns på 
internet och som på många sätt är viktig för att kunna vara en aktiv och fungerande 
samhällsmedborgare. 

Den digitala klyftan, klyftan mellan IT-vana personer och dem som sällan eller aldrig 
använder datorer och internet, är stor. lnformationsförsprånget för den som har tillgång till 
all den information som finns på internet är enormt. Därför delar Vänsterpartiet 
förslagsställarens problembeskrivning och anser att det är viktigt att Huddinge kommun 
också är med och agerar för en mer inkluderande digital miljö. Samtidigt delar vi den åsikt 
som uttrycks i kultur- och fritidsnämndens remissvar där man hänvisar till att det står i 
nämndens verksamhetsplan att man ska arbeta för att nå dem som lever i digitalt 
utanförskap. 

~ 0 va~~ 
Niklas Bougt t/ 
ÖL-- +-I<--~ 

Britt Björneke 
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Sonia B~ vente ~ 
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Ärende 7: Huddinge kommun tar ansvar för 
utbildning och support gällande IT för seniorer för 
privat bruk 

Allt fler blir äldre och andelen äldre i befolkningen ökar. Att vi får leva allt längre 
är en stor framgång för vårt samhälle. Men det ställer också höga krav på att vi 
erbjuder äldreomsorg och hemtjänst i den omfattning som behövs liksom att 
samhället anpassas utifrån äldres perspektiv och behov. 

Vi delar i hög utsträckning andemeningen i det här medborgarförslaget. I takt 
med digitaliseringens framfart över Sverige och Huddinge kan fler och fler 
tjänster utföras digitalt. I vissa fall krävs det också digital närvaro och kunskap för 
att på olika sätt kunna vara delaktig i samhället. 

Många äldre är idag vana vid att hantera digitala hjälpmedel och är aktiva i till 
exempel sociala medier. Samtidigt är det viktigt att ha med sig att alla äldre inte 
deltar i det digitala samhället. Den gruppen måste kommunen fånga upp och på 
bästa sätt se till att de får det stöd och den utbildning som behövs. Ett exempel 
kan vara att ge äldre support i hur man kan använda sig av IT, dator och liknande. 
Vi är positiva till att kultur- och fritidsförvaltningen under 2019 ska arbeta med 
den här frågan och kartlägga vilka grupper som lever i digitalt utanförskap för att 
sen kunna sätta in insatser. 

För Socialdemokraterna 

J}(m~~ 
Rasmus Lenefors 
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Ärende 9: Inrätta en samordningstjänst för skolbibliotek - svar på 
medborgarförslag väckt av Sofia Malmberg 

Den nya läroplanen och den nya lagen om skolbibliotek har ytterligare förstärkt 
skolbibliotekens roll för grund- och gymnasieutbildningen i Sverige. Detta är ett viktigt 
steg i att uppmuntra till kunskapssökande och källkritik men också ett sätt bra och 
pedagogiskt komplement till ordinarie undervisning. Skolbiblioteken kan också vara 
en bra integrerad del av skolundervisningen. Samtidigt är implementeringen av den 
nya läroplanen och skolbibliotekslagen varit allt för långsam. Att sakna skolbibliotek 
är idag belagt med vite från Skolinspektionen. 

Vänsterpartiet i Huddinge har tidigare i våra budgetförslag budgeterat för att samtliga 
skolbibliotek i Huddinge ska bemannas av utbildade bibliotekarier. Vi menar att det 
som förslagsställaren föreslår är en god ide. Det finns ett uppenbart behov av en 
tydligare samordning av skolbibliotekens verksamhet i Huddinge. Det svar som 
förvaltningen ger, där man hänvisar till att olika skolbibliotek kommit olika långt i 
implementeringen av gällande regelverk, är snarare ett argument för att samordning 
behövs än att det inte behövs. Från Vänsterpartiets sida delar vi därmed 
förslagsställarens inställning i grunden. Däremot menar vi att en samordningsfunktion 
och dess ansvarsområde snarare bör utredas av barn- och utbildningsförvaltningen 
(BUF) än röstas igenom av kommunstyrelsen utan föregående utredning. 

~ 
vttW-=i0 
Niklas Bougt 7 

{} ~ f-J ~ 
Olov Hamilton 
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Ärende 18: Plan för samhällsbyggnad och 
lokalförsörjning i Huddinge 2019-2021 med utblick 
till 2032 - beslut om antagande 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning 2019-2021 med utblick till 
2032, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 5 februari 2019, godkänns med följande förändringar: 

a) Kommunstyrelsen får i uppdrag att inför nästa år säkerställa att Plan 
för Samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge är förankrad i 
respektive facknämnd och att facknämnderna på lämpligt sätt 
involveras i framtagandet. 

b) Kommunstyrelsen får i uppdrag att prioritera projekten och inrikta 
planeringen på en bra blandning i våra bostadsområden med olika 
upplåtelseformer och storlek på bostäderna. 

c) Kommunstyrelsen får i uppdrag att aktivt arbeta med att planera för 
fler hyresrätter till rimliga boendekostnader. 

d) Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en plan för hur de 
genomgångsbostäder som behövs enligt prognosen i plan för 
samhällsbyggnad och lokalförsörjning tas fram med hjälp av flera olika 
aktörer. 

e) När Trångsund utvecklas med nya bostäder, enligt planen, ska hänsyn 
tas till att förenings- och kulturlivet ska ha tillgång till lokaler, unga ska 
ha tillgång till mötesplatser och att den upplevda tryggheten i 
centrum ska öka. 



f) Kommunstyrelsen får i uppdrag att säkerställa att ett äldreperspektiv 

ska finnas med i all samhällsplanering. 

g) Den strategiska inriktningen för samhällsplaneringen ska utgå från 
perspektiv om hållbar utveckling. Social hållbarhet, klimatperspektivet 
och ekonomisk- och ekologisk hållbarhet ska prägla utvecklingen av 
Huddinge och analyser av detta ska tydligt synliggöras vid beslut om 

samhällsbyggnadsprojekt. 

h) Samtliga utblickar till 2032 för respektive strategiskt 
planeringsområde ändras så att det tydligt framgår att den upplevda 
tryggheten i områdena ökat och att skillnaderna i upplevd trygghet 

minskat, samt att områdena ska utvecklas på ett sådant sätt att 

jämlikheten mellan dem ökar. 

i) Målet om att hälften av alla nya verksamheter ska byggas och drivas 
av en fristående aktör stryks. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta 

fram de underlag för beslut som då behövs för att ta ställning till 

projektplaneringen. 

j) Plan för samhällsbyggnad kompletteras med perspektivet att det 
behövs en mångfald av inriktningar av nya förskolor och skolor i 

Huddinge oavsett utförare. 

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med 

respektive nämnd/nämnder påbörja samhällsbyggnadsprojekt och 
lokalprojekt/utredningar enligt sammanställningen i bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 
2019. Beskrivningarna av projekten och utredningarna som påbörjas ska 

kompletteras i konsekvens med våra ändringsförslag i punkt 1. 

3. Samhällsbyggnadsprojektet Stigfinnaren, Förmannen, Zetas 

handelsträdgård avbryts. 

4. Samhällsbyggnadsprojektet Tigern 20 avbryts. 

5. Kommunfullmäktiges beslut den 14 april 2016 § 14 upphävs och 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att göra en förnyad utredning av 

förutsättningar för uppförande av ett nytt kommunhus. 



Bakgrund 

Utveckla samhällsbyggnads- och lokalförsörjningsprocessen 
Den nya samhällsbyggnadsprocessen i kommunen har nu implementerats och 
innebär bland annat att kommunstyrelsen och kommunfullmäktige varje år ska 
besluta om en plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge. På så 
sätt ska kommunen få en effektivare och bättre lokalförsörjning, vilket är ett 
måste när kommunen väntas växa mycket de kommande åren. 

Vi socialdemokrater delar intentionen och syftet med den nya processen och vill 
vara med och ta ansvar för Huddinges utveckling. För att den nya processen ska 
fungera måste det dock finnas en god samordning och involvering i de politiska 
församlingarna; kommunstyrelse, utskott och facknämnderna. Det var något vi 
påpekade i samband med att det beslutades om plan för samhällsbyggnad och 
lokalförsörjning förra året. Vi kan dock se att det fortsatt finns ett visst glapp i 
den processen mellan kommunstyrelsen å ena sidan och facknämnderna å andra 
sidan. Det visas inte minst i de bilagor som finns med till plan för 
samhällsbyggnad och lokalförsörjning i år där det inte är helt tydligt vad som är 
beslutat i facknämnderna respektive vad som kommer från de olika 
förvaltningarna. 

Det är angeläget att nämnderna med sin sakkunskap inom de olika 
verksamhetsområdena fortsatt får inflytande och insyn i samhällsbyggnads- och 
lokalförsörjningsprocessen. Kommunstyrelsen ska säkerställa att så blir fallet när 
framtida planer för samhällsbyggnad och lokalförsörjning ska tas fram i 
kommunen. Det handlar till exempel om stadieindelning och lokalisering av 
skolor, förskole- och skolgårdars storlek och utformning av boenden, för att 
nämna några exempel. 

Strategisk prioritering och bra blandning i våra bostadsområden 
En god planberedskap är en viktig förutsättning för att man ska kunna få till 
stånd önskvärd byggnation och samhällsutveckling. Det viktigaste är dock att det 
verkligen byggs - inte bara planeras. Vi har därför länge drivit att kommunens 
arbete på det här området skulle präglas av en mer strategisk prioritering av 
projekten för att säkerställa att så mycket som möjligt av det som planeras också 
kan förverkligas i närtid. Vi välkomnar att förvaltningen har gjort ansträngningar 
för att förbättra planeringsprocessen och att steg har tagits för att prioritera mer 
strategiskt. 

Prioriteringen av projekt ska utgå ifrån att det ska finnas en bra blandning av 
upplåtelseformer och storlek på bostäder i kommunens geografiska områden. Vi 
vet att Huddinge i dag präglas av stora klyftor mellan människor och områden. 
Därför är det betydelsefullt att de prioriteringar som görs inte bidrar till att bygga 
isär kommunen än mer. 



Möta bristen på hyresrätter och planera för genomgångsbostäder 
För att öka jämlikheten krävs en mer blandad bebyggelse än den som planen för 
samhällsbyggnadsprojekt lägger grunden för. Det behöver planeras för fler 
hyresrätter i kommunen. I planeringsarbetet ska också kommunen bidra till att 
skapa förutsättningar för rimliga boendekostnader. Det är anmärkningsvärt att 
plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning inte innehåller vare sig en 
problemformulering kring bristen på hyresrätter till rimliga kostnader eller 
lösningar för att få på plats fler. Inte heller nämns något kring upplåtelseformer 
eller storlekar på bostäder i våra olika områden. 

Det är viktigt att kommunen använder sitt markinnehav till att stimulera en 
önskvärd utveckling av kommunen . Kommunen ska därför bedriva en aktiv 
markpolitik och inte lägga in kostnader för allmänna anläggningar i 
bostadsprojekt. Samverkan med byggbolag är viktigt för att få igång byggandet; 
särskilt av fler hyresrätter i kommunen. Samtidigt är Huge kommunens allra 
viktigaste bostadspolitiska verktyg. Bolaget har dock närmast varit sist ut i 
planeringen. Kommunen och bolaget tillsammans bör ta fram en plan för Huges 
bostadsbyggande. Planeringen i kommunen ska inriktas på att få en bra 
blandning i våra bostadsområden med olika storlekar och upplåtelseformer. Det 
gäller i alla områden där bebyggelsen är ensidig. 

I plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning framgår det att det kommer 
behövas cirka 150 genom gångsbostäder för nyanlända. Det handlar om att följa 
lagstiftningen och ge nyanlända boende. Här behöver kommunen ta fram en plan 
för hur de genomgångsbostäder som behövs ska tas fram med hjälp av flera olika 
aktörer. 

Utveckla Trångsund 
När kommunen växer är det viktigt att det fattas beslut som bidrar till ett 
Huddinge som håller ihop. Alla områden i Huddinge måste utvecklas och inget får 
glömmas bort. I Trångsund planeras det för en rad nya bostäder. Det är bra. Men 
när Trångsund utvecklas med fler bostäder och nya invånare är det viktigt att 
också ta hänsyn till förenings- och kulturlivets tillgång på lokaler, ungas tillgång 
till mötesplatser och att den upplevda tryggheten i centrum ska öka. Det handlar 
i grunden om att alla invånare - oavsett var i kommunen man bor- ska ha lika 
förutsättningar att trivas i sitt bostadsområde. 

Äldreperspektiv i all stadsplanering 
Allt fler blir allt äldre och andelen äldre i befolkningen ökar. Kommunens 
befolkningsprognos visar att för åldersgruppen 80 år och äldre kommer det ske 
en ökning i samtliga kommundelar för denna åldersgrupp. Totalt sett kommer 
andelen 80 år och äldre öka med dryga 50 procent på mindre än tio år. Att vi får 
leva längre är en stor framgång för vårt samhälle. Men det ställer också höga 
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krav på att samhället hänger med i utvecklingen och att det anpassas utifrån 
äldres behov. Därför är det viktigt att ett äldreperspektiv tas med i all 
stadsplanering och att det alltid görs en konsekvensanalys av hur äldre påverkas 
av olika projekt - i likhet med de barnkonsekvensanalyser som görs i kommunen. 
På så sätt kan Huddinge bli en mer attraktiv och trygg kommun att bo i för äldre. 

Huddinge ska utvecklas hållbart 
För att Huddinge, Sverige och världen ska vara en bra plats att leva på även för 
kommande generationer är det viktigt att vi växer och utvecklas hållbart. Några 
utmaningar vi står inför är att skapa en god tillgänglighet och delaktighet för 
invånarna, ett gott näringsliv och företagsamhet, attraktiva boendemiljöer som 
motsvarar invånarnas behov - samtidigt som vi ska minska miljö- och 
klimatpåverkan, segregationen och de sociala skillnaderna. För att det ska gå 
krävs det ambitiösa satsningar på nya lösningar. Inte minst krävs det att vi blir 
bättre på att samverka och dra nytta av digitaliseringen. 

Hållbar utveckling består av tre delar som är ömsesidigt beroende av varandra: 
ekologisk hållbarhet, social hållbarhet och ekonomisk hållbarhet. Det är 
angeläget att kommunen börjar arbeta mer effektivt med detta och synliggör hur 
de förslag till beslut som läggs fram och fattas påverkas ur dessa tre aspekter. Så 
jobbar man i flera andra kommuner och även i region Stockholm. 

Ökad trygghet och jämlikhet i hela kommunen 
Om Huddinge ska vara en attraktiv kommun att leva, verka och vistas i krävs det 
att den upplevda tryggheten i hela kommunen ökar. De senaste åren har 
kommunens trygghetsundersökningar visat på att den upplevda tryggheten 
bland invånarna är allt för låg, samt att den varierar kraftigt mellan olika 
områden. Det finns därför anledning att växla upp arbetet för att öka den 
upplevda tryggheten i kommunen. 

I plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning finns det med en framtidsutblick 
till 2032 för samtliga strategiska planområden i Huddinge. Det är angeläget att 
det i dessa tydligt framgår att den upplevda tryggheten i alla områden ska ha 
ökat till 2032 och att områdena ska utvecklas på ett sådant sätt så att 
jämlikheten ökat. Vi vet redan idag att det finns stora skillnader i livsvillkor 
mellan individer och områden i Huddinge. Även andra aspekter än trygghet 
skiljer sig mycket åt. Det handlar till exempel om inkomst, utbildningsnivå och 
folkhälsa. 

Mångfald av inriktningar inom förskola och skola 
Utbildning är en grundsten för alla människors frihet. Därför är det viktigt att vi 
har förskolor med hög kvalitet som är lärorika och stimulerande för alla barn, och 
att Huddinges skolor är jämlika med fokus på kunskap och bildning. När 
kommunen växer med nya bostäder och invånare är det viktigt att behovet av 



nya förskole- och skolplatser uppfylls. Alltför många gånger har vi sett hur 
Huddinges olika områden har växt utan att nödvändiga förskolor och skolor har 

tillkommit förrän långt senare. 

Vi är positiva till att det i plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning planeras 
för många av de förskolor och skolor som behövs i kommunen. Däremot står vi 
inte bakom beslutet i fullmäktige om att hälften av alla nytillkommande 
verksamheter ska byggas och drivas i privat regi. För oss är andra utgångspunkter 
viktigare. Det handlar bland annat om att det ska finnas ett kommunalt alternativ 
för alla åldrar och årskurser i alla kommundelar, att det ska finnas en mångfald 
av inriktningar oavsett utförare och att förskolenämndens och 
grundskolenämndens tematiska strategier ska vara vägledande i planeringen av 
nya förskolor och skolor. Särskilt viktigt är att nya förskolor och skolor ska bidra 
till att minska segregation och öka jämlikheten. 

För Socialdemokraterna 

Heelge Vikmång 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2019-03-18 

Förslag 

~ \.c, a'?:,\ ~ 

~ \ V'Cu 0-- ~ .7-

Ärende 13: Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge 
2019-2021 med utblick till 2032 - beslut om antagande 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning 2019-2021 med utblick till 2032, 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 
2019, godkänns med följande förändringar: 

a) Kommunstyrelsen får i uppdrag att inför nästa år säkerställa att Plan för 
Samhällsbyggnad och toka/försörjning i Huddinge är förankrad i respektive 
facknämnd och att facknämnderna på lämpligt sätt involveras i framtagandet. 
(I enlighet med kommunstyrelsens beslut den 2019-03-06). 

b) Tvärförbindelse Södertörn lyfts ut ur dokumentet Plan för Samhällsbyggnad och 
toka/försörjning för Huddinge 2019-2021 med utblick till 2032 för att kunna 
omvärderas med hänsyn tagen till Naturvårdsverkets yttrande i februari 2019. 

c) Kommunstyrelsen får i uppdrag att aktivt arbeta med att planera för fler 
hyresrätter till rimliga boendekostnader. 

d) Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en plan för hur de 
genomgångsbostäder som behövs enligt prognosen i plan för samhällsbyggnad 
och lokalförsörjning tas fram med hjälp av flera olika aktörer. 

e) När kommundelarna utvecklas med nya bostäder ska hänsyn tas till att 
förenings- och kulturlivet ska ha tillgång till lokaler, unga ska ha tillgång till 
mötesplatser och att den upplevda tryggheten i centrum ska öka. 

f) Kommunstyrelsen får i uppdrag att säkerställa att ett äldreperspektiv ska finnas 
med i all samhällsplanering. 

g) Den strategiska inriktningen för samhällsplaneringen ska utgå från perspektiv 
om hållbar utveckling. Social hållbarhet, klimatperspektivet och ekonomisk- och 
ekologisk hållbarhet ska prägla utvecklingen av Huddinge och analyser av detta 
ska tydligt synliggöras vid beslut om samhällsbyggnadsprojekt. 



h) Samtliga utblickar till 2032 för respektive strategiskt planeringsområde ändras 
så att det tydligt framgår att den upplevda tryggheten i områdena ökat och att 
skillnaderna i upplevd trygghet minskat, samt att områdena ska utvecklas på ett 
sådant sätt att jämlikheten mellan dem ökar. 

i) Målet om att hälften av alla nya verksamheter ska byggas och drivas av en 
fristående aktör stryks. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram de underlag 
för beslut som då behövs för att ta ställning till projektplaneringen. 

j) Tomträtt ska eftersträvas i större utsträckning vid upplåtelse av mark när privata 
aktörer ska bygga i kommunen. 

k) Huddinge kommun antar en policy som försvårar för oseriösa aktörer och 
riskkapitalbolag att etablera sig på hyresmarknaden i Huddinge kommun. 

I) Kommunstyrelsen får i uppdrag att säkerhetsställa att Barnperspektivet finns 
med i all samhällsplanering. 

m) Boverkets riktlinjer för friytor ska följas vid nybyggnation av för-och grundskolor. 

n) Kommunstyrelsen får i uppdrag att tillse att Feministisk stadsplanering är en 
integrerad del i all samhällsplanering. 

o) En dialog med SL upprättas gällande flexibilitet i dragningar av 
kollektivtrafiklinjer vid byggande av nya bostadsområden för att minska bilismen 
och underlätta framkomligheten på ett tidigt stadium. 

p) Medborgarkontor upprättas i strategiska kommundelar för att garantera en god 
tillgänglighet till kommunal service för alla medborgare i kommunen . 

q) Kommunstyrelsen får i uppdrag att inrätta en fördjupad medborgardialog i form 
av ett samverkansforum gällande samhällsbyggnadsfrågor för ökad delaktighet. 

r) Barn- och utbildningsförvaltningen ges i uppdrag att tillse att tillagningskök är en 
integrerad del av planeringen av nya för- och grundskolor i kommunen samt att 
befintliga för- och grundskolor som saknar tillagningskök ska få ett sådant i 
närtid. 

s) Barn- och utbildningsförvaltningen ges i uppdrag att tillse att användning av 
paviljonger begränsas till en period om högst 5 år (som tillfälliga lösningar) vid 
ny- eller ombyggnation av för- och grundskolor. 

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med respektive 
nämnd/nämnder påbörja samhällsbyggnadsprojekt och lokalprojekUutredningar enligt 
sammanställningen i bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 



den 5 februari 2019. Beskrivningarna av projekten och utredningarna som påbörjas ska 
kompletteras i konsekvens med våra ändringsförslag i punkt 1. 

3. Samhällsbyggnadsprojektet Stigfinnaren, Förmannen, letas 
handelsträdgård avbryts. 

4. Samhällsbyggnadsprojektet Tigern 20 avbryts. 

5. Kommunfullmäktiges beslut den 14 april 2016 § 14 upphävs och 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att göra en förnyad utredning av förutsättningar för 
uppförande av ett nytt kommunhus. 

Bakgrund 

Detta är ett ärende där vi har chansen att ge en långsiktig inriktning för Huddinge 
kommun. Ur Vänsterpartiets perspektiv menar vi att Huddinges framtid måste präglas av 
solidaritet och gemenskap, trygghet och grön omställning. Det innebär att vi måste bygga 
ett samhälle som är socialt och ekologiskt hållbart, tar hänsyn såväl till människors behov 
av att bo som att växa, som både individer och familjer. Dessa möjligheter ska ges oavsett 
de ekonomiska förutsättningar som annars är vad som gör skillnad på människors 
levnadsvillkor. 

Grön omställning 
Det stora hotet mot vår jord är den globala uppvärmningen. Klimatförändring och 
miljöförstöring måste bromsas såväl i det lilla som i det stora. Där för vill vi att det 
omfattande motorvägsprojektet Tvärförbindelse Södertörn ska lyftas ut ur i det här 
dokumentet för omvärdering av projektet med hänsyn tagen till Naturvårdverkets yttrande 
från februari 2019. Naturvårdsverkets konstaterar bland annat att Tvärförbindelse 
Södertörn med den sträckning som föreslagits ger bilen "klar konkurrensfördel jämfört med 
mindre miljöbelastande trafikslag". De menar även att samrådsunderlaget inte kan anses 
uppfylla miljöbedömningsförordningens krav. Naturvårdsverket uppmanar därför 
Trafikverket att "genomföra ytterligare samråd i bred krets med ett ändamålsenligt 
underlag i fråga om trafik och klimatpåverkande utsläpp". Den sträckning som föreslagits 
går, trots bitvis i tunnel, till stor del i ytläge genom värdefulla natur- och friluftslivsområden. 
Vänsterpartiet motsatte sig detta förslag då det var uppe för beslut. 

Vanor och mönster är vad som måste brytas för att bryta den negativa trenden på 
klimatområdet. Det innebär bland annat att ställa om från personbil till cykel, gång och 
kollektivtrafik. Därför måste behovet av ytterligare cykelgarage längst populära 
kollektivtrafiklinjer ses över. Samtidigt är vi medvetna om att det, även i 
Stockholmsregionen, finns vissa som i sitt arbete eller av andra orsaker är beroende av att 
ha en bil. Därför måste parkeringssituationen ses över i kommunen, både gällande det 
befintliga beståndet och vid nybyggnation. Gatuparkering bör begränsas i så hög 
utsträckning som möjligt till förmån för garagelösningar, som främst bör läggas under jord. 
ovan- som under jord. 

Huddinge ska bygga mycket nya bostäder under de närmaste åren, framför allt som ett 
resultat av Sverigeförhandlingen. Att bygga är bra, men det finns sätt att bygga 
klimatsmart. Detta är något Huddinge kommun bör bli bättre på. Bland annat genom att 
bygga flerfamiljshus i exempelvis trä. I samband med nybyggnation finns en rad goda 
exempel över hela landet som utgår från ett systematiskt arbete med passivhusteknik och 
förnyelsebara energikällor. När det gäller det äldre bostadsbeståndet kan man i samband 
med renovering använda tekniska och innovativa åtgärder som leder till tydliga 



energibesparingar. Individuell mätning och debitering av vatten/el är ett exempel bland 
många, som snabbt leder till minskad energianvändning. 
En grundförutsättning att nybyggda områden ska bli attraktiva att flytta till är att 
kommunikationerna dit och därifrån fungerar bra. Det är också viktigt att minska behovet 
av bilar ur klimat och miljöhänsyn. Huddinge bör därför inleda en dialog med Stockholms 
läns landsting för att få en tidig omdragning av busslinjer till nya bostadsområden. 

Bygg bostäder som alla har råd med 
De "bostadskarriärer" som man från borgerligt håll lockar med är bara en dröm för många. 
Just nu kan vi också se att det finns en trend av att det inte är lönsamt att bygga fler 
bostadsrätter. På grund av detta ser många småsparare en bostadsrätt som en osäker 
investering och många bostadsrätter riskerar att stå tomma. Detta föranleder också 
behovet av en markpolitik i Huddinge som utgår från att kommunen ges bättre möjlighet att 
långsiktigt planera Huddinges utveckling. Vi ser gärna också att upplåtelseformen när 
mark upplåts för en extern aktör ska vara tomträtt. På så vis har kommunen kvar 
rådigheten över marken. Dessutom skapas ekonomiska förutsättningar för att investera i 
byggandet av hyresrätter med rimliga hyror. 

Huge har en nyckelroll i att bygga fler billiga hyresrätter i kommunen och bör ges de 
verktyg som är nödvändiga för detta. Det bör också föras en långsiktig och strategisk 
markpolitik som utgår från att kommunen måste upphöra att sälja mark till privata aktörer. 
Möjligheterna att få del av statliga subventioner för byggande ska undersökas för att 
hyrorna ska kunna hållas låga. För att inte minska antalet hyresrätter är det nödvändigt att 
sätta stopp för alla ombildningar av hyresrätter till bostadsrätter. 

Ett annat problem är när oseriösa aktörer etablerar sig som hyresvärdar i Huddinge. 
Brutna löften om allt från renoveringar till underhåll och hyresnivåer drabbar 
Huddingeborna och kommunen står maktlös när en försäljning väl är gjord. Därför bör 
Huddinge kommun redan från början stoppa försäljningar och ansökningar om 
nybyggnation från företag som ägs av riskkapitalbolag. 

Vänsterpartiet vill också att Huddinge bygger fler kollektivhus, kombohus och 65+
boenden, samtliga med hyresrätt som upplåtelseform. Vidare menar vi att fastigheterna 
Förrådet i Storängen och Diametern i Kungens Kurva skulle passa bra för att inleda 
förhandlingar om att bygga hyresrätter. Det är även viktigt att kommunen bygger bostäder i 
olika storlekar för att undvika trångboddhet. 

Situationen för ensamkommande och nyanlända är ohållbar i hela Sverige. Tyvärr utgör 
Huddinge inget undantag på den punkten. Det är av största vikt att i samhällsplaneringen 
få in nya bostäder som är särskilt avsedda för mottagande av nyanlända och 
ensamkommande barn och ungdomar under etableringstiden och även med möjlighet till 
förlängning därefter. Huddinge ska inte vara en kommun som ställer ensamkommande 
ungdomar eller barnfamiljer på gatan. 

Trygghet 
Trygghet och är grundläggande för att man ska kunna fungera som samhällsmedborgare. 
Det gäller allt från att kunna känna sig säker när man går hem från bussen till att inte 
behöva oroa sig för att ens barn ska stöta på kriminella element utanför exempelvis 
fritidsgården till att kunna ta sig till den på ett trafiksäkert sätt oavsett om man är en kvinna 
eller man. Därför vill vi att en ny plan för samhällsbyggnadsprojekt i Huddinge ska präglas 
av en feministisk stadsplanering som utgår från att minimera moment av otrygghet i det 
offentliga rummet genom bättre belysning, öppna torg, nedskärning av högt buskage m.m. 



feministisk stadsplanering bidrar även till att kvinnor känner sig mer trygga och vågar ta 
mer plats i det offentliga rummet, men även ökad trivsel. 

Kommunal service 
Huddinge kommun måste, precis som alla andra kommuner, fundera över frågan om vem 
kommunen, och framförallt det offentliga rummet, är till för. För oss i Vänsterpartiet är 
svaret givet. Kommunen är vi tillsammans, alla som lever och verkar i Huddinge och det är 
för oss den kommunala servicen, det offentliga rummet och samhällsutvecklingen finns till. 

De ökande oroligheterna under den senaste tiden i bland annat Vårby och Flemingsberg 
visar tydligt på behovet av en meningsfull fritid för våra ungdomar. Unga måste få vettiga 
saker att göra på sin fritid. Här är mötesplatser och fritidsgårdar ett viktigt instrument. En 
bra och välutvecklad fritidsgårdsverksamhet kan kanalisera ungdomars kreativitet och 
energi till att göra bra saker av sin fritid. Därför bör fritidsgårdsbeståndet i Huddinge 
kompletteras med behovsunderlag för tillskapande av fler mötesplatser för unga. Som det 
ser ut 2019 bör Masmo och Trångsund vara prioriterat för att få fritidsgårdar i närtid . Även 
utvecklingen av Fleminghallen i Flemingsberg till att inrymma fler verksamheter ska vara 
attraktivt för ungdomar. över huvud taget behöver Huddinge fler lokaler för 
föreningsverksamhet, kulturverksamhet och idrott. Vid nybyggnation bör hänsyn tas till 
detta redan i ett initialt skede. 

Biblioteken i kommunen bör också ges strategiska placeringar på ett sådant sätt som gör 
att de är lättillgängliga både med kollektivtrafik, för fotgängare och för bilister. Öppettiderna 
på biblioteken bör också anpassas på ett sådant sätt att förvärvsarbetande personer har 
möjlighet att hinna dit före eller efter sina arbeten. 

Skolor och förskolor 
Vänsterpartiet motsätter sig den borgerliga minoritetskoalitionens mål om att minst 50 
procent av alla nyetablerade förskolor och skolor ska byggas och drivas i privat regi. Vi 
anser att det är viktigare att garantera en bra kvalitet för elever och brukare än att 
driftformen är den som bäst passar de som för tillfället råkar styra kommunen. 

Vid nybyggnation av förskolor och skolor ska Boverkets rekommendationer för friyta följas. 
Under en allt för lång tid har Huddinge kommun systematiskt frångått dessa 
rekommendationer och detta är inte hållbart i längden. Det drabbar den pedagogiska 
funktionen med en god utemiljö i anslutning till skolor och förskolor. Vid nybyggnation bör 
man också undvika hårdgjorda ytor i utomhusmiljö och prioritera växtlighet anpassad för 
en god pedagogik och en bra lekmiljö. Skuggplaner och solplaner bör också tas fram vid 
byggande av förskolor och skolor för att garantera ett bra och hälsosamt ljusinsläpp i 
lokalerna och i utomhusmiljön. 

Paviljonger är väldigt dyra lösningar. Vid nybyggnationer och renoveringar av förskolor och 
skolor bör paviljonger i möjligaste mån undvikas. I de fall där det trots detta bedöms 
nödvändigt bör paviljongerna inte ses som en permanent lösning. Ett mål bör sättas om att 
paviljonglösningar ej får vara uppställda längre än under en femårsperiod. 

Nya förskolor och skolor ska planeras in vid nybyggnation redan från början och inte 
kompletteras i efterhand. Samtliga nybyggda grundskolor bör också ha ett tillagningskök 
där de egna elevernas mat tillreds. För de grundskolor i kommunen som i dagsläget 
saknar tillagningskök bör detta byggas i närtid. 

Vi tror att de stora skolkomplexen är en dålig lösning på sikt. Den mindre skolenheten är ur 



många aspekter bättre för såväl elever som personal. Mindre skolenheter skapar större 
trygghet och ökar möjligheten att se varje barn och exempelvis upptäcka och förhindra 
mobbning och särbehandling . 

Inflytande och delaktighet 
Varje medborgare i Huddinge ska känna att de har en god möjlighet att påverka sin 
vardag och sin livsmiljö efter sina förutsättningar. Därför behövs fördjupade 
medborgardialoger och samverkansforum avseende samhällsbyggnadsfrågor. I 
samhällsbyggnadsfrågor ska också barnperspektivet vara implementerat. 

Medborgarkonor ska finnas i strategiska kommundelar i Huddinge kommun. Det är en 
viktig grundprincip att ha god tillgång till kommunal service och information. Genom 
medborgarkontor i alla kommundelar ökar vi tillgängligheten och ser till att alla 
Huddingebor har lika villkor till god information och service. Medborgarkontoren kan också 
användas till medborgardialoger och vara en naturlig samlingspunkt för administrativ 
kommunal verksamhet på kommundelsnivå. 

En kommun kan inte göra allt själv. De aktörer som etablerar sig i kommunen, såväl 
genom upphandling av kommunala tjänster och kommunal service som i form av 
hyresvärdar eller som näringsidkare bör vara företag med ett socialt engagemang. Detta 
ger medborgarna ett större inflytande. Detta är också en fråga om tillgänglighet eftersom 
det till viss del rör vikten av att näringsidkare etablerar sig i nybyggda områden och att de 
lokala centrumanläggningarna hålls levande och attraktiva 

/h ~ tT/,----
löiov Hamilton 
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Förslag, Ärende 13: Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i 
Huddinge 2019 - 2021 med utblick till 2032 - beslut om antagande 

Förslag till beslut 
Miljöpartietsförslag till kommunfullmäktige 

1. Plan för samhällsbyggnad och lokalförsö1jning 2019-2021 med utblick till 2032, 

bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 
2019, godkänns med följande förändringar: 

a) Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att aktivt verka för att 
arbetet med Tvärförbindelse Södertörn avbryts. 

b) Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att starta samt 
genomföra, innan utgången av 2021, resterande delar av cykelplanens 
regionala och huvudcykelstråk. 

c) Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag planera samt bygga, 
innan utgången av 2022, cykelgarage samt cykel parkeringar vid samtliga 
spårstationer och större knutpunkter för buss så det täcker den framtida 
efterfrågan på parkeringsplatser. 

d) Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att bygga ut det lokala 
gång- och cykelvägnätet med målet att alla barn ska kunna gå eller cykla till 
skolan senast 2023. 

e) Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en plan på 
utbyggnad av solceller på kommunala lokalers tak. 

f) Kommunstyrelsen får i uppdrag att inför nästa år säkerställa att Plan för 
Samhällsbyggnad och lokalförsö1jning i Huddinge är förankrad i respektive 
facknämnd och att facknämnderna på lämpligt sätt involveras i framtagandet. 
(I enlighet med Kommunstyrelsensförslag till beslut) 

g) Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att prioritera projekten 
och inrikta planeringen på en bra blandning i våra bostadsområden med olika 
upplåtelseformer och storlek på bostäderna. 
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h) Den strategiska inriktningen för samhällsplaneringen ska utgå från perspektiv 
om hållbar utveckling. Social hållbarhet, klimatperspektivet och ekonomisk
och ekologisk hållbarhet ska prägla utvecklingen av Huddinge och analyser av 
detta ska tydligt synliggöras vid beslut om samhällsbyggnadsprojekt. 

i) Målet om att hälften av alla nya verksamheter ska byggas och drivas av en 
fristående aktör stryks. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram de 
underlag för beslut som då behövs för att ta ställning till projektplaneringen. 

j) Plan för samhällsbyggnad kompletteras med perspektivet att det behövs en 
mångfald av inriktningar av nya förskolor och skolor i Huddinge oavsett 
utförare. 

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med respektive 
nämnd/nämnder påböija samhällsbyggnadsprojekt och lokalprojekt/utredningar 
enligt sammanställningen i bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 5 februari 2019. Beskrivningarna av projekten och 
utredningarna som påböijas ska kompletteras i konsekvens med våra ändringsförslag 
i punkt 1. 

3. Samhällsbyggnadsprojektet Stigfinnaren, Förmannen, Zetas handelsträdgård 
avbryts. 

4. Samhällsbyggnadsprojektet Tigern 20 avbryts. 

5. Kommunfullmäktiges beslut den 14 april 2016 § 14 upphävs och kommunstyrelsen 
ges i uppdrag att göra en förnyad utredning av förutsättningar för uppförande av ett 
nytt kommunhus. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut enligt punkt 5 ovan ges 
kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att återkomma med förslag till inriktning 
för utredning om lokalisering och uppförande av ett nytt kommunhus. 
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Bakgrund till yrkanden 

Klimatet 

miljöpartiet de gröna QJ 
HUDDINGE 

För att uppnå vår del i nationella klimatmål och internationella åtaganden behöver vi bland 
annat ställa om trafikarbetet både för gods och persontrafik. Vi har länge framhållit att 
Tvärförbindelse Södertörn är inte en hållbar lösning för klimatet, vilket Naturvårdsverket 
instämmer i, utan att transportbehovet behöver lösas på ett annat sätt. Att hänvisa till att 
lastbilstrafiken skulle minska totalt sett i landet räcker inte för att rättfärdiga ett byggande av 
vägen eftersom den skulle leda till ett större personbilsberoende men krav på investeringar i 
kringliggande infrastruktur, samt att godstrafiken går att lösa på annat sätt. 

Lokalt så behöver persontransporterna i större utsträckning lösas med ett mer klimatsmart 
resande vilket innebär att det behövs kraftfulla satsningar på gång, cykel och kollektivtrafik. 
Vi vill att cykeln ska vara en naturlig del i många huddingebors vardag. Man ska inte behöva 
fundera på om det finns någonstans att låsa fast cykeln om man väljer att kombinera resan 
med kollektivtrafik, utan det ska finnas gott om cykelparkeringsplatser på platser där man 
byter till kollektivtrafik. Vi vill också att inom fem år så ska inga barn behöva skjutsas i bil till 
skolan utan att vi har en så säker trafikmiljö att både barn och föräldrar känner att det går 
bra att ta sig tlyggt till skolan gående eller med cykel. 

Att satsa på närproducerad el är en del i att uppnå ett hållbart samhälle. Vi ser det nu som ett 
naturligt steg att investera i solceller på taken till kommunala byggnader. Skolor, 
idrottshallar och ridhus/stall har ofta stora takytor som kan komma till nytta via 
elproduktion. 

Samhällsbyggnad 
Ett väl funktionsblandad stad med nära till skola, service och fritidsaktiviteter, bostadsrätter 
och hyresrätter blandade i samma kvarter är viktigt för den sociala hållbarheten. Både 
upplåtelseform och bostädernas storlekar behöver spegla efterfrågan. Vi vet att det till 
exempel är stor efterfrågan på hyresrätter men det är förhållandevis få lägenheter som 
planeras att byggas som hyresrätter. 

Att bygga för att det ska vara lätt att ta sig fram till fots och med cykel är inte bara bra för 
klimatet utan även bra ur ett folkhälsoperspektiv. Både att fler kan röra sig fysiskt och att det 
skapar fler möten mellan människor, när man ser individer istället för bilar. Det är även bra 
för den upplevda tryggheten då många känner sig otrygga när det inte finns andra personer i 
rörelse. 
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miljöpartiet de gröna 0 
HUDDINGE 

Ekonomi och politisk styrning 
Enligt kommunallagen ska kommunen ha en god ekonomisk hushållning i sin verksamhet. 
Att då inte äga lokaler som kommunen ska bedriva verksamhet i kan inte anses vara god 
ekonomisk hushållning eftersom det är kostnadsdrivande i längden att hyra samma lokal 
som kommunen istället kan äga. 

Om kommunen lägger ut en så stor del som 50% av planering och byggnation av skolor och 
förskolor så har vi svårt att se hur vi ska kunna ta ansvar för att det kommer att finnas skol
och förskoleplatser. Inte bara i rätt tid utan också för rätt åldrar. Valfrihet är inte att välja 
utförare, utan när elever och föräldrar kan välja pedagogisk inriktning och inte minst kunna 
göra val för att livspusslet ska gå ihop. 

Vi saknar en bredare politisk förankring då förslaget till Plan för samhällsbyggnad och 
lokalförsötjning inte har varit ute på remiss i facknämnderna. Det är facknämnderna som 
kommer att ha ansvar för verksamheten och belastas ekonomiskt. Därför finner vi det 
självklart att facknämnderna ska vara med och forma slutresultatet i Plan för 
samhällsbyggnad och lokalförsörjning. 

Miljöpartiet de gröna 

, {, I 

1d l t( ~l/1 
Anders Lönroth 

4/4 



.. :,a 
~• Social~;~~~raterna 
Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2019-03-18 

RESERVATION 

~ \.C\.0°:::)\'6 

1::,\ 0--,:.5- '-~-'"'\ 

Ärende 13: Plan för samhällsbyggnad och 
lokalförsörjning i Huddinge 2019-2021 med utblick 
till 2032 - beslut om antagande 

På dagens fullmäktigesammanträde fattades det beslut om Plan för 
samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge 2019-2021 med utblick till 
2032. Vi välkomnar att kommunfullmäktige enigt ställde sig bakom vårt förslag 
om att inför nästa år säkerställa att planen är förankrad i respektive facknämnd, 
samt att facknämnderna på lämpligt sätt involveras i framtagandet. Detta är en 
fråga vi har drivit under lång tid och som är särskilt viktigt för att kommunen ska 
få en bättre lokalförsörjningsprocess nu när kommunen växer. Facknämnderna 
har god sakkunskap inom sina verksamhetsområden och detta kan vara till stor 
nytta i framtagandet för plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning. 

Eftersom en bred majoritet av våra förslag på förändringar i planen avslogs av en 
majoritet av fullmäktige reserverar vi oss till förmån för våra yrkanden. Det 
handlade bland annat om att vi vill att kommunstyrelsen aktivt ska arbeta för fler 
hyresrätter till rimliga boendekostnader, att det ska finnas med ett 
äldreperspektiv i all samhällsplanering och målet om att hälften av alla nya 
verksamheter som byggs och drivs i kommunen stryks. Våra förslag hade gett 
bättre förutsättningar för att öka jämlikheten så att Huddinge blir en mer 
attraktiv kommun att leva, verka och vistas i. 

Vi reserverar oss även till förmån för våra bifallsyrkanden på vissa av 
Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag. De handlade om att tomträtt ska 
eftersträvas i större utsträckning vid upplåtelse av mark när privata aktörer ska 
bygga i kommunen, att kommunstyrelsen ska säkerställa att barnperspektivet 
finns med i all samhällsplanering, samt att kommunstyrelsen ska ta fram en plan 
på utbyggnad av solceller på kommunala lokalers tak. 

För Socialdemokraterna 

/~~tJ~ 
Rasmus Lenefors 



Kommunstyrelsen 18 mars 2019 
Protokollsanteckning 

Ärende: Plan för samhällsbyggnad 

Centerpartiet välkomnar den samlade processen för samhällsbyggnadsfrågor, som nu har 
utvecklats sedan förra året. Investeringar och lokalförsörjning är nu mer integrerade och 
en sak som behöver utvecklas är att förankra planen i de olika nämndernas lokalbehov. Ett 
annat viktigt komplement till bostäder är nya arbetsplatser i alla delar av kommunen. 

Regionala stadskärnor och befintliga områden 
Förutom den tydliga ambitionen för en växande stadskärna i Flemingsberg - som är 
resultatet av de senaste årens allt tydligare politiska inriktning- vill vi liksom tidigare år 
jobba för fler bostäder i Kungens kurva . I denna fråga har Centerpartiets engagemang burit 
frukt. Det är därför glädjande att projektet Diametern 2 går framåt. 

Det är samtidigt angeläget att arbeta fram en tydligare inriktning för att utveckla de 
befintliga områden som finns i närheten av de allra bästa kollektivtrafiklägena. Det bidrar 
till att nå målen i kommunens trafikstrategi om att främja kollektivtrafik, gång och cykel. 
Särskilt omkring Huddinge och Stuvsta pendeltågstationer finns möjligheter till utveckling. 

Hållbar utveckling och grön omställning 
Ett hållbart samhällsbyggande förutsätter rejäla investeringar för att nå målen inom miljö 
och klimat. Energianvändningen behöver fortsätta minska och det är ofta bra investeringar 
för framtiden. Det är också bra att behovet av god vatten kvalitet tas upp i planen och att 
cykelinvesteringarna har blivit tydligare. Det finns flera projektstarter för gång- och 
cykelvägar som vi ser som helt nödvändiga för att underlätta den gröna omställningen. 

Driftskostnader och specifika projekt 
För alla investeringar behöver kommunen utveckla beslutsunderlag och kunskap gällande 
driftskostnader. Därför ser vi fram emot fortsatt utveckling i syfte att kommunen får en 
ökad kontroll över samtliga projekts totala kostnader utifrån ett livscykelperspektiv. 

Centerpartiet jobbar också för några specifika investeringsprojekt. En gång- och cykel bro 
till Tyresö skulle underlätta för pendling och rekreation och är ett modernt sätt att binda 
ihop två kommuner. Vi vill också underlätta för hållbara transporter mellan centrala 
Huddinge och Kun kurva med en ny tyst elbusslinje och cykel ··g längs Brandvägen. 
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Kommunstyrelsen 

Ärende 18 

18. Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge 2019-2021 
med utblick till 2032 - beslut om antagande 

Sverigedemokraterna i Huddinge är inte helt bekväma med iden om att det enbart är positivt 
och eftersträvansvärt att Huddinges befolkning växer aggressivt. Infrastrukturen, 
kollektivtrafiken och kommunens samhällsservice måste hinna med, vilket de senaste årens 
kraftiga expansion visat att så inte är fallet. Enligt det befolkningsscenario som presenteras 
kommer kommunen att växa med närmare 50 %, under perioden 2018-2032. 

Vart alla dessa nya invånare ska komma ifrån framgår inte. Än mindre om de har förmåga till 
att bidra till skattekollektivet. 

Sverigedemokraterna är inte negativa till bostadsbyggande och samhällsnyttiga fastigheter 
men vi anser att fastigheterna främst ska gå till kommunens egna invånare. Vi ser det som 
högst osannolikt att den prognosticerade befolkningsökningen endast sker genom att 
Huddingeborna skaffar barn i större utsträckning. 

Eftersom Sverigedemokraterna inte delar de övriga partiernas grundläggande vision om 
kommunens demografiska utveckling deltar vi inte i beslutet om antagande av plan för 

samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge 2019-2021 med utblick till 2032. 



DREVVIKENPARTIET 

Kommunfullmäktige 2019-03-18 

Protokollsanteckning ärende 13, Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge 
2019- 2021 med utblick till 2032 

I årets plan för samhällsbyggnad har ambitionen höjts något för utveckling i Östra Huddinge. 
Den starka utvecklingen i de övriga tre områdena gör dock att Östra Huddinge, som tidigare 
utgjort 25 procent av kommunens totala befolkning, i slutet av planperioden kommer att ha 
sjunkit ner mot 17 procent. 

Vi menar inte att utvecklingen måste se likadan ut i hela kommunen men vi måste se till att 
invånarna har möjlighet att flytta inom sitt område när man behöver en annan typ av bostad, 
att ungdomar ska kunna flytta hemifrån och att seniorer ska kunna få en seniorbostad. 

Likaså behövs arbetsplatser i alla kommundelar för att vi ska kunna uppnå den beslutade 
arbetsplatskvoten om 1,0 och strävan om jämlikhet i kommunen. 

Vi ställer oss tveksamma till att inga förskoleplatser planeras tillkomma i Östra Huddinge för 
åren 2022-2032, när befolkningsprognosen under samma tid visar en ökning med 330 barn i 
åldersgruppen 0- 5 år. 

Vi delar inte heller uppfattningen att barnunderlaget inte är tillräckligt för att motivera en 
förskola/skola i Vidja, nu när omvandlingen går över i etapp två. Det håller inte på sikt att 
bussa/skjutsa ett ökande antal förskolebarn och elever till Trångsund. 

Utbyggnad av vatten och avloppsystemet, samt möjlighet till permanentbosättning i 
Lyckåshöjden finns heller inte med. Detta projekt fanns med i tidigare plan, men har 
olyckligtvis skjutits på framtiden. Drevvikenpartiet hade gärna sett tydligare besked till de 
boende när omvandlingen av området kan sätta igång, så de vet vad de ska förhålla sig till. 

Slutligen är vi däremot glada över att en utvecklingsplan nu startar och att den omfattar både 
Skogås och Trångsund. Den bör ge förutsättningar för att komma vidare med de goda 
ambitioner som finns i Översiktsplan 2030 och i nära dialog med invånarna. 

partiet 

Drevvikenpartiet 
Tomslingan 
142 61 Trångsund 

Patrik Willingstam 
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PROTOKOLLSANTECKN I NG 

Plan för samhällsbyggnad och lokalförsörjning i Huddinge 2019-
2021 med utblick till 2032 

Liberalerna anser att, i syfte att avlasta Häradsvägen samt uppmuntra till 
kollektivt resande, bör den väg som idag är outnyttjad mellan Kungens 
kurva (från Ryttarhalsvägen) och Huddinges centrala delar (från 
Kvarnlyckevägen) öppnas upp för busstrafik. Tysta och klimatsmarta 
bussar skulle även tillgängliggöra det omkringliggande naturreservatet 
för personer som annars kan ha svårt att ta sig dit. 

För Liberalerna 

Huddinge den 18 mars 2019 

f;tf~ 
Bo Källström (L) 
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Ärende 14: Ny förskola i Sjöängen - godkännande av 
produktion 
Förskolan är en central del av vårt skolsystem och vårt starka samhälle. Den är en 
förutsättning för tillväxt, en jämställd arbetsmarknad och ett livslångt lärande. 
Därför är det viktigt att se till att det planeras och byggs förskolor för att 
motsvara det behov av platser som finns. Inte minst är det viktigt att också 
eftersträva att barngruppernas storlek hålls nere och att andelen utbildade 
förskollärare är hög. 

Vi välkomnar den nya kommunala förskolan som planeras i Sjöängen. Enligt de 
befolkningsprognoser som finns så kommer antalet barn i Trångsund öka de 
närmsta åren varpå det är angeläget att få fler förskoleplatser på plats till andra 
halvan av 2021. 

När nya förskolor ska byggas är det viktigt att det planeras för en tillräckligt stor 
fritya, det vill säga den yta som barnen kan använda på egen hand vid 
utevistelse. Boverkets rekommendation om hur stor friyta som behövs är 40 
kvadratmeter per barn i förskolan. Även enligt de riktlinjer som tagits fram i 
förskolenämnden och grundskolenämnden bör friytan på den här förskola vara 
40 kvadratmeter per barn. Dessvärre väntas detta inte uppnås för den nya 
förskolan i Sjöängen utan istället kommer friytan bli 30 kvadratmeter per barn. 

Vi delar bilden av att det är bra att det finns natur och skogsmiljö i närheten som 
förskolan kan nyttja. Däremot kräver det mer resurser i form av tid och personal. 
Mot bakgrund av de nedskärningar som har gjorts i Huddinges förskolor de 
senaste åren och med hänvisning till ett fortsatt svårt ekonomiskt läge de 
kommande åren är det inte rimligt att tro att naturen i närheten av den tilltänkta 
förskolan kommer kunna nyttjas i den utsträckning som behövs för att 
kompensera för bristande friytor. 

För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet 

~0t{Af 
Rasmus Lenefors Anders Lönroth 
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Ärende 16: Revidering av arbetsordning för 
kommunfullmäktige i Huddinge kommun - HKF 9000 
- samt reglemente för intern kontroll - HKF 9410 

Det är i grunden positivt att arbetsordningen för kommunfullmäktige i Huddinge 
revideras med anledning av att den nya kommunallagen (2017:725) trätt i kraft 
och mot bakgrund av att Sveriges kommuner och landsting (SKL) därmed 
utarbetat ett underlag till arbetsordning för fullmäktige. 

Vi är glada över att en enig kommunstyrelse ställde sig bakom vårt förslag om att 
interpellationssvar alltid ska vara skriftliga. Interpellationer är ett viktigt verktyg 
för att ta initiativ till debatter i aktuella politiska frågor i fullmäktige. För att alla 
förtroendevalda i kommunfullmäktige ska ha goda förutsättningar att förbereda 
sig inför interpellationsdebatterna är det ur demokratisynpunkt viktigt att svaret 
på en interpellation lämnas skriftligt. Det underlättar också för invånare, media 
och andra aktörer att ta del av svaren. 

Kommunfullmäktiges ordförande samlade under hösten partiernas gruppledare 
för en dialog om att revidera arbetsordningen och vi önskar att den dialogen 
fortsätter så att vi på bästa sätt kan samarbeta för att kommunfullmäktiges 
arbete ska präglas av ett gott klimat och effektivt arbetssätt. Vi vill i en sådan 
dialog bland annat lyfta möjligheterna med att presidiet i fullmäktige nu är ett 
organ som kan ges uppgifter för att vitalisera fullmäktiges arbete. Kontakten med 
partiernas gruppledare och styrelsen kan vara sådana uppgifter. Vi ser också 
behov av att arbetet med att se över placeringsordningen i fullmäktigesalen 
återupptas. 

Angående 11 § Deltagande på distans saknas idag den utrustning som krävs för 
att ledamöter ska kunna delta på distans enligt de svar som vi har fått från 
förvaltningen i beredningen av ärendet. Vi menar att det är önskvärt att de 



ekonomiska och praktiska förutsättningarna för deltagande på distans utreds 

före beslut om en sådan ny bestämmelse införs i arbetsordningen. 

För Socialdemokraterna 

~ 
Rasmus Lenefors 

~~ F~tJ/4 
Nujin Alacabek Anders Lönroth 
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HUDDINGE 

Protokollsanteckning, Ärende 25: Anta Stockholm stads riktlinjer för 
cykelinfrastruktur - svar på motion 

Motionen tydliggör behovet av bättre planeringsunderlag vid byggnation av 

cykelinfrastruktur. Förvaltningen pekar sammanfattningsvis på att kommunen arbetar efter 
den egna Tekniska handboken men att den behöver ses över. 

I det framtida arbetet med att uppdatera den tekniska handboken ser vi Stockholm Stads 
riktlinjer för cykelinfrastruktur som en självklar referenspunkt - de erfarenheter vår 

grannkommun har ska vi naturligtvis ta lärdom från. Vi ser fram emot att det här arbetet 

kommer igång och att vi skyndsamt får bättre styrdokument i det viktiga arbetet med att 

prioritera cyklandet i Huddinge. 

Miljöpartiet de gröna 

C
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HUDDINGE 

Protokollsanteckning, Ärende 26: Cykeldag med cykeldiplom till skolelever -
svar på motion 

Det är med glädje vi mottar nyheten att kommunen nu genomför motionens förslag om en 

cykeldag för våra skolelever. Vi behöver få fler som väljer att låta sina barn cykla till skolan 

och då är det här ett viktigt steg på vägen. Nu behöver vi dock också leva upp till 
kommunens cykelplan och satsa på den infrastruktur ett cyklande Huddinge så väl behöver. 

Det är viktigt i ett snabbt växande Huddinge att inte bygga in hinder för det hållbara 

resandet. Vi behöver dimensionera våra planer utifrån det hållbara resandet, inte bilismen. 

Miljöpartiet de gröna 
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